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Akead,  iş or taklar ı ekosistemi
 ile bir lik te büyüyor

Geleceğin ak ıllı ulaşım 
sistemler i için iş bir liği 

Fransa’da kurulan ve daha sonra 
merkezini Türkiye’ye taşıyan Akead 
hedef büyüttü. 

Anadolu Isuzu, ULAK Haberleşme ile 
bir protokol imzaladı. 
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Geleceğin Endüstrileri

“Geleceğin Endüstrileri”  konulu BThaber 
CxO Yuvarlak Masa Toplantısı, Scheneider 
sponsorluğunda Bursa’da yapıldı. 

CxO YUVARLAK MASA 3

Prof.  Dr.  Hasan Mandal,  
WAITRO başkanlığına seçildi

Kamunun en önemli konular ı;  bulut bilişime 
ve açık  kaynağa geçiş olacak

TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Hasan Mandal, 
50’den fazla ülkeden 100’ün üzerinde üyesi bulunan 
Dünya Endüstriyel ve Teknolojik Araştırma Kuruluşları 
Birliği’nin (WAITRO) başkanlığına seçildi. 
Prof. Hasan Mandal ki yıl boyunca ‘Başkan’ olarak 
görev yapacak. 

‘TBD Kamu-BİB’25 ve BİMY’29 Bütünleşik Etkinliği’, 
‘Dijital Gelecek ve Ötesi’ temasıyla 17-20 Kasım 
tarihleri arasında, kamu, üniversite ve 
özel sektördeki bilişim paydaşlarının katılımıyla 
Türkiye Bilişim Derneği (TBD) tarafından Antalya’da 
düzenlendi. 

E-TOPLUM E-TOPLUM7 8

https://www.sh.com.tr

İnternetteki Yerinizi

Hemen Alın!
Dünyanın En Çok Tercih Edilen Alan Adı Uzantıları,

En Iyi Fiyatlarla Ve Hızlı Şekilde Sizin Olabilir.

Hayalinizdeki Alan Adını Kaydedin!

www.premierdc.com.tr

Türkiye’nin
Operatör Bağımsız

Veri Merkezi

Bilişim Zir vesi,  
“ Teknolojinin 
Dönüştürücü 
Gücü” nü 
konuştu
Bilişim dünyasının en öncü konularının ele alındığı Bilişim Zirvesi, 22. yılında; kanaat önderlerinin, teknoloji ve bilişim 
sektörü paydaşlarının, akademisyenlerin, iş ve kamu dünyası yöneticileri ile sivil toplum kuruluşlarının katılımıyla, 
24 Kasım Perşembe günü Fişekhane’de gerçekleştirildi. “Dünyayı Teknoloji Kurtaracak” ana temasıyla düzenlenen 
zirvede, insan ve doğa hayatının devamlılığını sağlayacak teknolojiler ele alındı. 
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Bireylerin, şirketlerin ve 
ülkelerin olmazsa olmazı haline 
gelen teknoloji ve bilişimin 
yol haritasının belirlenmesi, 
geliştirilmesi için her yıl 
düzenlenen Bilişim Zirvesi'nin 
22.si, “Dünyayı Teknoloji 
Kurtaracak”  temasıyla 24 Kasım 
Perşembe günü Fişekhane’de 
yapıldı. Teknoloji uğruna 
kirlettiğimiz doğanın ancak 
teknoloji ile temizlenebileceği, 
doğru ve akıllı kullanımla pek 
çok sorunun teknoloji tarafından 
çözüleceğinin altının çizildiği 
zirve, bu sene fiziksel ortamda 
konuklarını ağırladı. 
İş dünyamızın sürdürülebilirlik 
çalışmalarına da ışık tutan 
etkinlik, SAP Türkiye ana 
sponsorluğunda ve GlassHouse, 
Knowledge Club, Param, 
Roksit, Schneider Elektrik ve 
Turkcell Dijital İş Servisleri 
premium sponsorluğunda 
gerçekleştirildi. 

Açılış programı BTHABER 
Şirketler Grubu Başkanı Murat 
Göçe’nin konuşması ile başladı. 
Zirve öncesi M2S Araştırma 
Şirketi tarafından yapılan 
araştırmanın sonuçlarına değinen 
Göçe, “Araştırmaya katılan 
kişilerin yüzde 79’u dünyanın 
sürdürülebilir olması için en 
büyük etkenin teknoloji olduğunu 
söylüyor. Bununla birlikte, 
araştırmaya katılanların büyük 
çoğunluğu teknolojinin doğru 
kullanımının ekolojik denge ve 
karbon emisyonuna hızla etki 
edeceğini düşünüyor. Yani umut 
teknolojide!”  diyen Murat Göçe 
katılımcılar ile gelecek yılın ana 
temasını da çok kısa paylaştı. 
Göçe, “Cumhuriyetimizin 100.
yılında, 23 Kasım 2023’te 
gerçekleşecek 23. Bilişim 
Zirvesi’ni, 1923’ten 2023’e 23 
parantezinde ‘Enigma’ temasında 
gerçekleştireceğiz.”  diyerek 
önümüzdeki yıla dair ipuçları 
verdi. 

Dönüşüm için en büyük 
potansiyel teknolojide
Zirvenin ana tema (keynote) 
konuşmasını SAP Amaç ve 
Sürdürülebilirlik Global Direktörü, 
Akademisyen, Yazar Dr. Erdem 
Aksakal gerçekleştirdi. “Dilekten 
Gerçeğe”  başlıklı konuşmasında 
Aksakal, “Dünyayı kurtarmak 
için iyi temennileri gerçeğe 
dönüştürecek en büyük 
potansiyel teknolojide. Finansal 
kuruluşlar her an trilyonlarca 
veriyi işlemek ve eğitim kurumları 
neredeyse sonsuz miktardaki 
bilgiyi kaydetmek için teknolojiye 
güveniyorsa, dünyamız için 
gerekli bu güç de teknolojiden 
geçecek.”  dedi.
Açılış programı Dr. Erdem 
Aksakal’ın ana tema 
konuşmasının ardından 
Komedyen Tahsin Hasoğlu’nun 
stand-up gösterisiyle devam etti. 

Teknoloji geleceğimizi 
kurtaracak

Bilişim Zirvesi’22’nin açılış 
programında konuşan T.C. 
Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı 
Bakan Yardımcısı Dr. Ömer 
Fatih Sayan, her sektör için 
dijital dünyadaki gelişmelere 
ayak uydurmanın bir 
zorunluluk olduğunun altını 
çizerek, “Teknoloji sadece 
geleceğimizi yapılandırmak 
için değil kurtarmak için de var. 

Günümüzde verinin depolanması, 
analiz edilmesi ve değere 
dönüşmesi konuları çok önemli 
bir pazar haline geldi. Bilişsel ve 
yapay zekâ sistemlerine yönelik 
küresel harcamanın 2025 yılında 
190 milyar dolarlık bir hacme 
ulaşması bekleniyor. Ülkelerin, 
başkaları tarafından üretilen 
ürünleri kullanarak uzun vadede 
söz sahibi olamayacağının 
bilinciyle özellikle haberleşme 
ve savunma gibi yüksek 
teknolojiye dayalı sektörlerimiz 
için üretim çalışmalarına 
devam ediyoruz. Dünya çapında 
dijital dönüşüm hizmetlerine 
yapılan harcamaların 2023’te 
2.3 trilyon dolara ulaşacağı 
görülüyor. Vatandaşlarımızın 
dijital teknolojiden tüm dünyayla 
birlikte faydalanabilmesi ve siber 
tehditlerden korunması için 

ulusal seviyede doğru politikaları 
uyguluyor, uluslararası 
seviyede ortak çalışmalarımızı 
sürdürüyoruz. Teknolojide doğa 
dostu çözümler ve sürdürülebilir 
çözümler bizim için çok önemli.”  
diyerek gelecek nesillerimiz 
ve dünyamız için bu çözümleri 
geliştirmeye öncelik verdiklerini 
kaydetti.

“ Tasarrufların değişmesi,  insan 
sermayesinin geliştirilmesi 
gerekiyor”  
Zirvede konuşan T.C. 
Cumhurbaşkanlığı Ekonomi 
Politikaları Kurul Üyesi Dr. 
Hakan Yurdakul girişimcilik 
açısından Türkiye’nin ilginç bir 
ülke olduğunu belirterek şunları 
söyledi: “Yeni iş yoğunluğu 
diye bir kavram var. Yani 15-64 
yaş arası çalışan nüfusundaki 

Bilişim Zir vesi,  
“ Teknolojinin 
Dönüştürücü 
Gücü” nü konuştu
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insanlar yeni iş kuruyorlar. 
Türkiye 1000 kişiye düşen şirket 
sayısı 1.8 şirketle OECD’de 
sonuncu sırada. OECD ortalaması 
ise 6.3. Girişimcilik aslında 
bir ruh hali. Yani riski anlama, 
algılama, değerlendirme ve buna 
göre karar almayla ilgili bir hal. 
Ülkemizde risk alma konusunda 
muhafazakarlık mevcut. Asıl 
mesele bunun dönüştürülmesi.  
Bir değişim yaşıyoruz ama çok 
yavaş. Sermaye birikiminin 
artması gerekiyor. İnsanların 
ve şirketlerin dolara, altına, 
gayrimenkule, arsaya ve üretime 
yatırım yapmaları gerekiyor. 
Tasarrufların değişmesi ve ayrıca 
insan sermayesinin geliştirilmesi 
gerekiyor.”  

“ Sürdürülebilir bir dijital 
dönüşüm stratejisi kurumlar için 
kritik öneme sahip”
Zirvenin premium 
sponsorlarından Turkcell Dijital İş 
Servisleri’nin Kurumsal Çözümler 
ve Hizmetler Genel Müdür 
Yardımcısı Alper Özkan yaptığı 
konuşmada, “Sürdürülebilir 
bir dijital dönüşüm stratejisi, 
dijitalleşmede gereken olgunluk 
seviyesine ulaşmak ve stratejik 
kararların doğru zamanda 
alınabilmesi adına kurumlar için 
kritik öneme sahip. Kurumlar, 
dijital dönüşüm stratejisini 
kapsayıcı ve işletmenin bütününe 
uygulanacak, devamlılık 
gerektiren bir yolculuk olarak 
değerlendirmeli.”  diyerek 
sürdürülebilirlik konusuna vurgu 
yaptı.

“ Yapay zekayla elektrik 
üretiminden yaratılacak dünyayı 
hayal ediyoruz”
Artık her şeyin çok hızlı değiştiğini 
ve varlığımızı korumanın dahi 
bu değişime ayak uydurmaya 
bağlı olduğunu hatırlatan 
Schneider Electric Türkiye, Orta 
Asya ve Pakistan Strateji ve 
Dijital Transformasyon Direktörü 
Cemal Tosun, “Bizim hedefimiz, 
ayak uydurmanın ötesinde bu 
değişikliğin öncüsü olmak. 
Yapay zekayla elektrik üretimiyle 
yaratılacak dünyayı hayal ediyor 
ve bu hayali gerçekleştiriyoruz. 
Gelecekte yaşayacağımız akıllı 
şehirlere hep birlikte şahit 
olacağız. Yeni iş modellerine ve 
henüz adını dahi duymadığımız 
mesleklere, kısacası akıllı bir 
dünyaya şimdiden her anlamda 
hazırlık yapıyoruz.”  diyerek bu 

hikâyenin parçası olmak için 
çalıştıklarını ifade etti.

Saldırılar artık daha sofistike
DNS’in dijital dönüşümün 
omurgası olduğu söyleyen 
Roksit Global Pazarlar Çözüm 
Danışmanı Osman Karan yaptığı 
konuşmada, “Siber atakların 
evrimsel gelişimine baktığınızda 
çok ciddi bir şekilde karmaşık 
olduğunu görüyoruz. Bundan 
şunu anlıyoruz ki, saldırganlar 
bu genişleyen atak düzeyine 
karşı manipülasyon teknikleri 
geliştirmeye başladı. Burada 
önemli olan bir protokol var: 
DNS. Domainlerin %80’den 
fazlasının IP kaydı yok. Bu 
durum saldırganların temel 
tekniklerinin başında geliyor. 
Bu yüzden domain sınıflandırma 
konusunda dinamik ve değişken 
takip çok önemli. Bazı yeni nesil 
teknolojiler DNS tabanlı ataklar 
için maalesef kimi zaman yeterli 
olmuyor. Biz Roksit olarak 3 
temel çözüm öneriyoruz: 
Secure DNS, DNS Visibility, 
Cyber X-Ray.”  diyerek sundukları 
çözümleri katılımcılarla 
paylaştı.

“ Parayı dijitalleştirerek bir değer 
yaratmak istiyoruz”
Paranın dijitalleşmesi ihtiyacının 
zorunluluktan öteye geçmeye 
başladığını belirten Param Grup 
CTO’su Bahadır Aktan, “Parayı 
dijitalleştirerek insanlar, şirketler 
ve dünyanın geleceği için bir 
değer yaratalım istiyoruz. Biz 
dünyayı teknoloji kurtaracak ve 
sürdürebilirliğe ihtiyacımız var 
diyoruz. Paranın dijitalleşmesi de 
bu yolculukta çok önemli bir yer 
buluyor. Dünyayı kurtarmak gibi 
bir vizyona ortaklık ettiğimiz için 
sektörü de finansal teknolojileri 
de geliştirmeye çalışıyoruz. 
Bu işi yapmak isteyen herkese 
Param’ın bütün teknolojileri 
açık. Amacımız, bu pazarı 
büyütmek. Bunu ne kadar hızlı 
ve ne kadar etkin yaparsak 
insanların ve şirketlerin 
sürdürülebilirliğine de o 
kadar katkı sağlayacağımızı 
düşünüyoruz.”  şeklinde 
konuştu.

Yapay zekâ teknolojisi hayat 
kolaylaştırıyor
Bilişim Zirvesi’22’de yapay zekâ 
uygulamalarının hayatımızı 
kolaylaştırma noktasında 
sağladığı faydaları anlatan 

Knowledge Club DevOps Ekip 
Lideri Erdeniz Ünvan, “Bunu 
yapabilmek için dünyanın 
ilk ve tek Türkçe Yapay Zeka 
API’ı (Uygulama Programlama 
Arayüzü) olan Ayşe’yi (aiSHE) 
geliştirdik. Yapay zekâ asistanımız 
Ayşe bizlere; tarih, matematik, 
coğrafya, finans, hava durumu, 
haberler, kovid 19, popüler 
şarkılar hakkında bilgiler veriyor. 
Günlük hayatta birbirimizle 
yaptığımız sohbetleri aynen 
Ayşe ile yapabiliyoruz. Hatta 
Ayşe'nin bize fıkra anlatma, şaka 
yapma, internette arama yapma 
ve istediğimiz şarkıları çalma 
özelliği var. Ayşe'nin yapay zekâ 
asistanı olarak en büyük özelliği 
ise İMKB'de faaliyet gösteren 
şirketlerimizin hisse senetleri 
için %99 başarı oranı ile gelecek 
tahminlemesi yapmasıdır.”  
diyerek geliştirdikleri uygulamaya 
ilişkin bilgiler paylaştı.

Bulut servisleri iş yükünü 
azaltıyor
Açılış programında konuşan 
GlassHouse Ülke Müdürü Özer 
Erdoğan, “GlassHouse Cloud’u 
müşterilerimize yönetilen 
servislerle sunuyoruz. Bulut 
servisimiz hem Türkiye’de kendi 
kurduğumuz yedekli bulut 
ortamını hem de Microsoft 
Azure üzerinde desteklediğimiz 
ortamları kapsıyor. GlassHouse 
olarak tek bir çatı altında 
yönetilen bulut hizmetleri 
yetkinliği, SAP hizmetleri 
yetkinliği ve iş sürekliliği 
tecrübesini birleştiriyoruz. 
Bu sayede GlassHouse’la çalışan 
BT yöneticileri, işletmelerinin 
tüm BT altyapı ihtiyacını tek bir 
ortakla çalışarak giderebiliyorlar.”  
dedi.

İstanbul Medipol Üniversitesi 
Mühendislik Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Hüseyin Arslan zirvede 
yaptığı konuşmada Telekom 
sektörünün sürekli yenilendiğini 
belirterek şunları söyledi: “Bilişim 
teknolojisi dünyayı kurtaracak 
yeteneğe sahip ama yanlış 
kullanılırsa ve yönlendirilirse 
aynı teknoloji dünyayı da 
mahvedebilir. Bundan sonraki 
savaşlar aslında siber güvenlik 
savaşları ve bu savaşların da en 
büyük silahı veridir. Veriyi doğru 
üretebilen, doğru kullanabilen 
ülkeler, sektörler aslında dünyayı 
kurtaracak. Her on yılda bir 
telefon sektörü kendini yeniledi 

ve sürdürülebilir bir hale geldi. 
Sesli haberleşme olarak başlayan 
bu sektörde insanlar birbirleriyle 
veri alıp vermeye başladı. 
Günümüzde 5G ile telekom 
sektörüne artık 
Telekom 1.0 diyebiliriz. Telekom 
sektörü haberleşmenin ötesine 
geçti. 6G ile biz bu misyonu 
daha da ilerletip teknolojileri 
buna uygun bir hale getirmeye 
çalışıyoruz.”

Verimli ve sürdürülebilir iş 
modeli için yazılımı doğru 
kullanma
Özak Global Holding Yönetim 
Kurulu Başkanı Ahmet Akbalık, 
“Sektörel verileri doğru analiz 
eden şirketler, gelecekte 
neler yapabileceklerini somut 
bir şekilde görüp buna göre 
stratejilerini belirliyorlar. 
Yazılımları doğru kullandığımız 
takdirde şirketler içerisinde 
verimli ve sürdürülebilir iş 
modelleri oluştururuz.”  dedi. 
Özak Global olarak sektörün 
nitelikli iş gücü ihtiyacını 
görerek bilişim, yazılım 
ve tasarım üzerine sosyal 
sorumluluk projesi kapsamında 
yeni bir meslek okulu 
kurduklarının bilgisini 
paylaşan Ahmet Akbalık, 
bu okulla birlikte bundan 
sonraki süreçte bilişim ve 
yazılım tarafında ülkemize 
önemli değerler kazandırmayı 
amaçladıklarını ifade etti. 

Verinin değeri,  kullanış 
şekline bağlı olarak katlanarak 
artıyor
Konuşmasında küresel 
problemler arasında bulunan 
“şehirleşme, eğitim, sağlık ve 
güvenlik”  konularına dikkat 
çeken SAP Genel Müdürü Uğur 
Candan, bu sorunları çözmek için 
verinin kullanış şeklinin önemine 
vurgu yaptı. Verinin değerinin, 
kullanış şekline bağlı olarak her 
seferinde katlanarak arttığının 
altını çizen Uğur Candan, “Bu 
büyük problemlerle mücadele 
etmek için teknolojiler mevcut 
günümüzde. Ancak veriyi, çoklu 
ve hızlı şekilde kullanabilmemiz 
gerekiyor”  dedi. 

Bilişim Zirvesi’nde yer alan 
oturum ve konuşmalarla 
ilgili detaylı bilgileri, Aralık 
ayında yayınlanacak olan 
Bilişim Zirvesi Özel Dosyası’nda 
bulabilirsiniz.
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Farklı sektörlerde 
faaliyet gösteren 
şirketlere 
yönelik uçtan 
uca teknoloji 
yazılımları ve 
çözümleri sunan 

Akead, yurtiçi ve yurtdışı iş 
ortaklarının katıldığı bir etkinlik 
ile kuruluşunun 20. yılını kutladı. 
2002 yılında Fransa’nın Strazburg 
kentinde, Türk girişimciler 
tarafından kurulan Akead, 
geliştirdiği yazılım çözümleriyle 
hem yerel hem global firmaların 
fonksiyonel bir yönetim 
anlayışına kavuşmalarına, doğru 
iş planlamaları yapmalarına ve 
rekabet üstünlüğü kazanmalarına 
yardımcı oluyor. 2008 yılında 
merkezini İstanbul’a taşıyarak 
Türkiye pazarına da giriş yapan 
Akead’ın Akead ERP, Akead BS 
ve Akead POS yazılımları Türkçe, 
Fransızca, Almanca, İngilizce, 
Hollandaca olmak üzere 5 farklı 
dilde çalışıyor ve 12 ülkede aktif 
olarak kullanılıyor. Akead Kurucu 
Ortağı ve CEO’su Murat Balta, 
Akead’ın merkezini Türkiye’ye 
taşıyarak İstanbul’a yerleşiyor. 
Şirketin kurucu diğer ortakları 
Murat Güldal ve Erdal Pınar ise 
Fransa üzerinden şirketin yurtdışı 
operasyonlarını yönetiyorlar. 
Akead bugün, Avrupa ülkelerinin 

yanı sıra Afrika bölgesinde 
de aktif bir faaliyet içinde 
bulunuyor. Akead’ın Avrupa’da 
en çok kullanılan Türk yazılımı 
olduğunu kaydeden Murat 
Balta, bu başarıda iş ortaklarının 
en önemli etkenlerden bir 
tanesi olduğunun altını çiziyor. 
Tüm çalışmalarını iş ortakları 
üzerinden gerçekleştirdiklerini 
belirten Murat Balta, “Akead 
yazılımları tüm sektörlere 
hitap ediyor. Ama ağırlıklı 
olarak gıda, üretim, tekstil, 
hizmet, dağıtım ve perakende 
sektörlerinde yer alıyoruz. 
Doğrudan satış yapmıyoruz 
ve alanlarında uzmanlaşmış iş 
ortakları ile birlikte çalışıyoruz. 
Yazılımlarımızı, onların farklı 
çözüm ve hizmetleri ile entegre 
ediyoruz. Zaten bayilerimiz de 
kendi aralarında farklı sinerjiler 
oluşturmuş durumdalar. Biz de 
tüm gücümüzler bayilerimizin 
arkasında olmaya çalışıyoruz. 
Bu da bizi çok büyük bir aile 
konumuna getiriyor”  dedi.
Yazılımlarını bulut ortamına 
taşımaya hazırlanan Akead, bu 
noktada da bayilerini işin odağına 
yerleştiriyor. Bayilerin daha 
fazla katma değer yaratacak bir 
konuma geleceklerini vurgulayan 
Murat Güldal ise, “Bayi ürün 
satan değil de katma değer 

yaratan bir konuma geliyor. 
Zaten müşterimiz de bize ve iş 
ortaklarımıza danışman gözüyle 
bakıyor. Eskiden bize yazılımcı 
olarak bakıyorlardı, şimdi ise 
‘Benim böyle bir projem var 
nasıl yönetirim, neyi tavsiye 
ediyorsunuz?’ diye geliyor 
müşteriler. Bizim fonksiyonumuz 
bu şekilde değişti. Zaten pazar da 
bu yönde değiştiği için bayilerimiz 
de daha katma değeri yüksek bir 
strateji izleyecekler”  dedi. 
Akead, dijital dönüşüm ve 
Endüstri 4.0 konusundaki 
çalışmalarının bir boyutunu da 

kurucusu ve yatırımcısı olduğu 
IQ Vizyon şirketi üzerinden 
gerçekleştiriyor. Buna benzer 
yeni yatırımların gündemde olup 
olmadığını sorduğumuz Erdal 
Pınar ise şu bilgileri verdi:
“Bizler aynı zamanda birer 
yatırımcıyız. Yatırıma şu şekilde 
bakıyoruz. Aynı IQ vizyon’da 
yaptığımız gibi bir süreçte 
ilerlememizi sağlayacaksak, 
bir katma değer üreteceksek iş 
ortaklığı veya bu tür yatırımlar 
gündeme gelebilir. Ama bu 
yatırım bizim vizyonumuzla 
uyuşabilecek şirketlerle olabilir.”  

Akead,  iş or tak lar ı 
ekosistemi ile 
bir lik te büyüyor

Yatırım hizmetleri ve varlık yönetimi grubu 
ÜNLÜ & Co, teknoloji şirketlerinin yeni 
yasal yükümlülüklerini yerine getirmeleri 
amacıyla kurduğu yeni fonu tanıttı. 
Yaklaşık 200 milyon TL’lik büyüklüğe 
ulaşması beklenen ÜNLÜ Portföy Ar-Ge 
Girişim Sermayesi Fonu ile, gelecek 5 sene 
içinde ortalama 5 milyon ile 10 milyon TL 
arası büyüklükte yaklaşık 20 adet girişim 
şirketine yatırım hedefleniyor. ÜNLÜ 
Portföy Yönetim Kurulu Başkanı Utku 
Özay, “Üçüncü girişim sermayesi fonumuz 
olan ÜNLÜ Ar-Ge Fonu’nun, profesyonel 

risk yönetimi ve tecrübeli yatırım ekibi 
aracılığıyla cazip getiriler elde etmesini 
hedefliyoruz. Aynı zamanda fonumuz ile 
teknoloji şirketlerimizden yeni ‘Turcorn’lar 
yaratma hedefine de katkı sağlayacağımıza 
inanıyoruz”  dedi. Utku Özay, şöyle devam 
etti: 
“Yeni kanunun, Türkiye’de son yıllarda 
güçlü bir büyüme gösteren girişimcilik 
ekosistemine sağladığı destek açısından 
çok değerli olduğunu düşünüyoruz. 
Üçüncü girişim sermayesi fonumuz 
olan ÜNLÜ Ar-Ge Fonu’nun, mevzuatın 

sağladığı avantajlara ek olarak, profesyonel 
risk yönetimi ve tecrübeli yatırım ekibi 
aracılığıyla cazip getiriler elde etmesini 
hedefliyoruz. Aynı zamanda fonumuz 
ile teknoloji şirketlerimizden yeni 
‘Turcorn’lar yaratma hedefine de katkı 
sağlayacağımıza inanıyoruz. ÜNLÜ & 
Co, kuruluşundan bugüne 210 milyon 
doların üzerinde alternatif varlığa yatırım 
yaptı. Ayrıca 2012’den bugüne Girişim 
Sermayesi (Venture Capital) ekosisteminde 
fonlar üzerinden yatırımcı olarak faaliyet 
gösteriyoruz.”

ÜNLÜ Portföy’den girişimcilik ekosistemine destek 

Fransa’da kurulan ve daha sonra merkezini Türkiye’ye 
taşıyan ERP yazılımları üreticisi Akead 20. yaşını kutladı.

Ayhan Sevgi
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90lı yılların başında o zamanın önde gelen teknoloji 
şirketlerinden İnfo’dan ayrılmış, bir süre iş aradıktan sonra 
kendi küçük girişim şirketim Mikrokom’u kurmuştum. 
Dönem donanım satışları için çok parlak yıllardı. Hem 
kar marjları hem de saygınlık açısından keyifle çalıştığımı 
hatırlıyorum. Yine de mağazacılık konuşmak için 
oldukça erkendi ama ben 1994 yılında Beşiktaş’ta ilk 
teknoloji mağazalarından biri denilebilecek Mikrokom 
teknoloji mağazasını açtım. Başlarda çok rağbet gördüğü 
söylenemez ama birkaç yıl içinde Escort mağazaları ile 
bu satış biçimi hayatımıza hızla girmeye başladı ve adeta 
mağaza açılışları patlaması yaşandı. Yurtdışından da birçok 
marka ülkemizde dev mağaza açılışları yapmaya başladı. 
Bizim Mikrokom mağaza çoktan kapanmıştı, aynı dönemde 
bir dev mağaza zinciri kendini göstermişti, Teknosa. 2000 
yılının başları diye hatırlıyorum.
Zaman içinde Bimeks, Bestbuy gibi markalar bu süreçte 
tutunamadı ama hala Teknosa dimdik ayakta. Son 
yıllarda bakalım online mağazacılığa karşı ne yapabilecek 
derken açtığı pazaryeri konsepti ile bu noktada da yerini 
sağlamlaştırdı, şimdi teknoloji mağazacılığının en önemli 
aktörlerinden biri, öyle de devam edecek gibi gözüküyor. 
Benim bir şekilde yolum alışveriş merkezlerine düştüğünde 
varsa Teknosa mağazasını gezmeden çıkmam. Benim gibi 
teknoloji sevdalıları için bir mabet gibidir.
Bu defa yapıyı ve gelişmeleri kaynağında öğrenmek için 
Teknosa Teknoloji Genel Müdür Yardımcısı Ersen Gelçin’i 
ziyaret ettim. Tam 22 yıl önce hizmete açılan Teknosa, 
geçen yıl tüm kanallarında 145 milyon ziyaretçi ağırlamış. 
Sohbetimizde Ersen Bey şunları söyledi: 
“Teknosa olarak varlık sebebimizi ‘Dünyanın teknolojisini 
herkesle buluşturarak mutlu anlar yaşatmak’ olarak 
tanımlıyoruz. 2500’e yakın çalışanımız, 67 ilde 200’e ulaşan 
mağazamız, teknosa.com ve mobil platformlarımız ile 
müşterilerimizin teknolojiye dair ihtiyacı olan tüm ürün ve 
hizmetleri en iyi deneyimle sunmaya odaklanıyoruz. 
Amaç odaklı bir şirket olarak 3 stratejik odağımız 
bulunuyor: Sürdürülebilirlik, dijitalleşme ve benzersiz 
müşteri deneyimi. Müşterilerimizi sürekli dinleyerek, 
davranış ve eğilimlerini derinlemesine analiz ederek 
planlarımızı hayata geçiriyoruz. 
Sistemimizde 20 milyon müşteri verisi bulunuyor. Bu 
müşterilerimize benzersiz bir alışveriş deneyimi yaşatmak 
için pek çok yeniliği hayata geçiriyoruz. Mağazalarımızla 
birlikte müşterilerimize fijital bir deneyim sunuyoruz.
Teknosa’nın dönüşümüne paralel olarak BT dönüşümümüz 
için 5 yıllık bir strateji planı hazırladık. Bu planda; servis, 
güvenlik, değişim ve çeviklik olmak üzere 4 ana hedef 
bulunuyor. Bu hedefler doğrultusunda 80’e yakın proje 
belirledik.  
Bu yıl, arkasında yapay zekâ teknolojisi olan yepyeni web 
sitemizi ve mobil uygulamamızı tüketicilerle buluşturduk. 
Müşteri erişim kanallarımızı çeşitlendirmeyi sürdürüyoruz. 
Webchat, Whatsapp ve Türkiye’de ilk olan ‘Video-Chat’ ile 

yeni destek ve satış kanallarını devreye aldık. 
Pazaryeri geliştirme çalışmalarımıza devam ediyoruz ve bu 
kapsamda sitemiz ve mobil uygulamamızı da sürekli olarak 
yeniliyoruz. 
Haziran ayında dijitalleşme, sürdürülebilirlik ve 
erişilebilirlik odağıyla yeni konsept mağazamızı açtık. 
Dijital yetkinliklerle zenginleştirdiğimiz yeni konsept 
mağazamızda, karşılama anından uğurlamaya kadar 
deneyim alanları ve bilgilendirme ekranları aracılığıyla 
içerik karmaşasından uzak, sade bir yapıyla hizmet 
veriyoruz.
Online ve fiziksel mağaza arasındaki geçişleri daha güçlü ve 
akışkan kılmak adına geliştirmelerimize devam ediyoruz. 
Deneyimi güçlendirmek için mağaza içi dijitalleşme 
çalışmalarına da ağırlık veriyoruz. 
BT dijital dönüşüm çalışmalarımız kapsamında; 
mağazalarımızın kasa altyapısını mobil platformlara 
uyumlu hale getirmek için TeknoGO ismini verdiğimiz el 
terminali satış uygulamasını sürekli olarak geliştirmeyi 
sürdürüyoruz. TeknoGO mobil ile ekipler ürün, stok, 
kampanya bilgisine anlık ulaşırken, müşteriler kasaya 
gitmeden temassız ödeme yapabiliyor.
Elektronik etiket, kiosk, totem ve hologram gibi 
yapıları, mağaza dijitalleşme çalışmaları kapsamında 
yaygınlaştırıyoruz.
Benzersiz müşteri deneyimi için öncelikli konularımızdan 
biri de servisler. Tüm satış sonrası servisleri yeni markamız 
Tekno Hizmet altında topladık. Türkiye’de elektronik 
ürünlerde en büyük servis ekosistemini oluşturma yolunda 
önemli bir yol kat ettik. Bu kapsamda satış sonrası 
hizmetler uygulamamızı geliştirmeye devam ediyoruz.
Dönüşüm kapsamında ERP ve CRM yapılarımızı da uçtan 
uca yenileyeceğiz. 
Büyük veri alanında ayrı bir ekip kurarak veri analitiği 
altyapımızda kökten değişiklikler yapmayı ve bu yapıları 
olay tabanlı entegrasyon mimarisi ile birleştirmeyi 
hedefliyoruz. Bununla birlikte tüm yapılarımızı mümkün 
olduğunca mikroservis mimarisine uygun hale getirmeye 
çalışıyoruz.
Teknik çalışmalar kapsamında servis mimarisi, network 
modernizasyonu, iş sürekliliği ve fkm alanlarında tüm 
altyapılarımızı yeniledik ve yenileme devam ediyoruz.
İnsan kaynağı alanında ise HTTP (High Tech Team 
Power) adını verdiğimiz uzun dönem staj programımızı 
başlattık, bu program ile üniversite öğrencisi ya da yeni 
mezun arkadaşlarımızın teoride öğrendiklerini gerçeğe 
dönüştürebilecekleri, kariyerlerine uygun olarak yeni 
bilgiler elde edecekleri bir yapı oluşturduk.”

Gerçek bir hikayeyi dinlemiş ve detayları öğrenmiş olmanın 
keyfiyle kendisi ile tekrar görüşmek üzere anlaştık ve 
ayrıldım.

Yazdım…

Mağazacılık  kültürü 
Teknosa ile gelişt i…

Murat Göçe
muratgoce@bthabersirketleri.com
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TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Hasan 
Mandal, 50’den fazla ülkeden 
100’ün üzerinde üyesi bulunan 
Dünya Endüstriyel ve Teknolojik 
Araştırma Kuruluşları Birliği’nin 
(WAITRO) başkanlığına seçildi. İki 
yıl boyunca ‘Başkan’ olarak görev 
yapacak olan Mandal,  görevi 2019 
yılından itibaren başkanlığı yürüten 
Ürdün Royal Scientific Society (RSS) 
Başkanı HRH Prenses Sumata bint 
El Hassan’dan devraldı.
 
Üye kuruluşları arasında fikir, 
bilgi ve deneyim alışverişini 
kolaylaştırmayı ve teknolojik 
araştırmaların bölgesel 
ve uluslararası düzeyde 
koordinasyonunu sağlamayı 
amaçlayan Dünya Endüstriyel ve 
Teknolojik Araştırma Kuruluşları 
Birliği’nin (WAITRO) ‘2022 yılı 
Zirvesi’, 14-15 Kasım tarihlerinde 
Cape Town/Güney Afrika’da 
düzenlendi. Zirve'ye; Araştırma ve 
teknoloji kuruluşları, üniversiteler, 

çok taraflı kuruluşlar, KOBİ'ler, 
kamu kurumları ve STK'lardan 
100’ün üzerinde temsilci katılım 
sağladı. Katılımcılar, WAITRO 
Sürdürülebilir Kalkınma Çalışma 
Grupları'nın üyesi olma, panel 
oturumları ve çalıştaylara katılım 
sağlayarak diğer araştırmacılar ve 
girişimcilerle bir araya gelerek iş 
birliği geliştirme imkanına sahip 
oldu. 16 Kasım’da gerçekleştirilen 
Genel Kurul toplantısı sırasında 
Yönetim Kurulu seçimleri 
gerçekleştirildi. TÜBİTAK Başkanı 
Prof. Dr. Hasan Mandal, 50’den fazla 
ülkeden 100’ün üzerinde üyenin 
bulunduğu WAITRO’nun ve WAITRO 
Yönetim Kurulu’nun başkanlığına 
seçilerek ülkemiz açısından 
uluslararası alanda önemli bir 
başarıya imza attı.

İklim değişikliğiyle mücadele ve 
küresel zorluklar etkili bir şekilde 
ele alınacak
WAITRO Genel Kurulu Toplantısına 

çevrim içi katılan Prof. Dr. Hasan 
Mandal, TÜBİTAK’ın, 59’uncu 
yılında yeşil dönüşüm ve iklim 
değişikliği de dahil olmak üzere 
tüm dinamik zorlukların üstesinden 
gelmek için birlikte geliştirme 
ve birlikte başarma stratejik 
yaklaşımını desteklediğini belirtti. 
Prof. Mandal “Bu hedef, 2053 net 
sıfır emisyon hedefimizle uyumlu 
önceliklerimiz dahil olmak üzere 
yeni girişimler ve iş birlikleriyle 
zenginleştirildi. Ar-Ge ve inovasyon 
ekosistemine verdiğimiz desteğin 
ötesinde, merkezlerimizde 
ve enstitülerimizde stratejik 
alanlarda etkiyi artırmak için 
çalışan 5000'den fazla araştırmacı 
bulunmakta. Yakın zamanda, 

‘Temiz Enerji, İklim Değişikliği ve 
Sürdürülebilirlik’ üzerine yeni bir 
araştırma enstitümüz de kurulacak”  
açıklamasını yaptı. “WAITRO, üye 
kuruluşları güçlendirmede ve iş 
birliğini kolaylaştırmada kritik bir 
role sahip”  ifadesini kullanan 
Prof. Mandal, şunları kaydetti: 
“WAITRO ile ilişkilerimizi bir 
sonraki aşamaya taşıyan WAITRO 
Başkanlığı vizyonumuz, iklim 
değişikliğiyle mücadele ve küresel 
zorlukları etkili bir şekilde ele 
alırken, sürdürülebilir kalkınma için 
fırsatlara da ayrıca odaklanmayı 
içerecek. Ekip çalışmasında 
misyon ve vizyonu ileriye 
taşıyarak WAITRO'nun geleceğini 
yönlendirmeye hazırız.”  

Prof.  Dr.  Hasan 
Mandal,  WAITRO 
başkanlığına seçildi

Anadolu Isuzu, bağlantılı araçlar odaklı 
yenilikçi projesi için mobil genişbant 
iletişim teknolojileri alanında öne 
çıkan ULAK Haberleşme ile bir protokol 
imzaladı. Düzenlenen törene Anadolu 
Grubu Yönetim Kurulu Başkanı Tuncay 
Özilhan, ULAK Haberleşme Yönetim 
Kurulu Başkanı Dr. Celal Sami Tüfekci, 
Anadolu Isuzu Genel Müdürü Tuğrul 
Arıkan, ULAK Haberleşme Genel Müdürü 
Zafer Orhan ve her iki firmanın üst düzey 
yöneticileri katıldı. 

Geliştirilen akıllı ulaşım sistemleri, araçlar 
ile araçların, binaların, sistemlerin, 
yayaların, nesnelerin haberleşmelerini 
sağlayarak büyük şehirler için yaşamı 
ve hareketliliği sürdürülebilir hale 
getiriyor. Anadolu Isuzu, akıllı ulaşımın 
bir parçası olan haberleşme sistemleriyle 
donatılacak araçları ile 20’den fazla farklı 
alandaki verileri, şehirlerin ve sakinlerinin 
kullanımına sunacak. 

İlk faz 18 ay içinde tamamlanacak
Geliştirilecek olan proje kapsamında 
yüksek teknoloji aracılığı ile araçlar ile 
insanların, başka araçların ve altyapı 
sistemlerinin haberleşmesi sağlanacak; 
elde edilen bilgiler ise faydalı olacak 
şekilde sürücü ve filoların kullanımına 
açılacak. Projenin ilk fazı 18 ay içerisinde 
tamamlanacak. ULAK Haberleşme 
Genel Müdürü Zafer Orhan, şunları 
söyledi: 

“Hedefimiz; iletişimi yerli ve milli 
imkanlardan yararlanmak suretiyle 
sürdürülebilir, uçtan uca ve güvenli 

şekilde sağlamak. Yenilikçi, dinamik ve 
Ar-Ge’ye dayalı çözümlerimizle ülkemize 
katkı sağlıyoruz. 5G ile hayatımıza dahil 
olacak Akıllı Ulaşım Sistemleri’ne (AUS) 
yönelik projelerimiz de devam ediyor. V2X 
(Vehicle-to-Everything) teknolojilerine 
yönelik çözümlerimiz ile ulaşımın daha 
güvenli, konforlu ve verimli bir hal 
almasını hedefliyoruz. Ülkemizde hem 
mobil haberleşme altyapılarının hem de 
araç üretimlerinin yerli ve milli şekilde 
gerçekleştirilmesine yönelik teknoloji 
hamlesi, iki sektörü birden ilgilendiren 
ve büyük bir dönüşüm sağlayacak 
V2X teknolojisi için önemli bir fırsat 
doğuruyor.”

Anadolu Isuzu Genel Müdürü Tuğrul 
Arıkan, “Hayata geçirdiğimiz işbirliği 
projeleri ile özellikle yerli startup 
girişimlerle, üniversitelerle ve ilgili 
kamu kuruluşları ile birçok çalışmayı 
yürütüyoruz. Bu doğrultuda ULAK 
Haberleşme ile hem şirketimiz hem 
de ülkemiz için değerli bir işbirliğini 
başlatıyoruz”  dedi. 

Geleceğin akıllı ulaşım sistemleri için iş birliği 
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‘TBD Kamu-BİB’25 ve BİMY’29 
Bütünleşik Etkinliği’, ‘Dijital Gelecek 
ve Ötesi’ temasıyla 17-20 Kasım 
tarihleri arasında, kamu, üniversite ve 
özel sektördeki bilişim paydaşlarının 
katılımıyla Türkiye Bilişim Derneği 
(TBD) tarafından Antalya’da 
düzenlendi. Etkinlikte bilişim 
teknolojileri, yenilikçi çözümler ve 
süreç yönetimi konuları uzmanlar 
ve karar vericiler tarafından masaya 
yatırıldı.

‘TBD Kamu-BİB’25 ve BİMY’29 
Bütünleşik Etkinliği’ne; 
Cumhurbaşkanlığı, bağlı kuruluşlar, 
bakanlıklar, yerel yönetimler, 
üniversite, özel sektör, STK 
temsilcileri, bilim insanları, bilişim 
profesyonelleri, uzmanlar katılım 
gösterdi. Etkinliğin açılışında; KKTC 
Bayındırlık ve Ulaştırma Bakanı Prof. 
Dr. Erhan Arıklı, Cumhurbaşkanlığı 
Dijital Dönüşüm Ofisi Başkanı Dr. Ali 
Taha Koç, Sanayi ve Teknoloji Bakan 
Yardımcısı Mehmet Fatih Kacır, BTK 
Başkanı Ömer Abdullah Karagözoğlu, 
KVKK Başkan Yardımcısı Dr. Cihan 
Kanlıgöz, TBD Başkanı Rahmi 
Aktepe, Bilişim Vadisi Genel Müdürü 
Ahmet Serdar İbrahimcioğlu 
ve TBD Ankara Şubesi Yönetim 
Kurulu Başkanı Kenan Altınsaat 
konuşmalarını gerçekleştirdiler. 
Rahmi Aktepe, özlük hakları 
konusuna dikkat çekerek “Bilişim 
çalışanlarının özlük hakları bir 
türlü çözülemedi. TBD olarak bu 
sorunun çözülmesini talep ediyoruz. 
Bilişim çalışanlarını koruyup 
kollamak görevimiz”  dedi. Dr. Cihan 
Kanlıgöz, teknolojik gelişmelerin 
veriye dayalı dijital endüstrinin 
gelişmesini sağladığını vurgulayıp 
artık veri temelli, veri madenciliği 
yapan şirketlerin dünyanın en 
büyük şirketleri olduğunu kaydetti. 
‘Küresel Mahremiyet Konferansı’nda, 
‘metaverse’ün kişisel verilerin 
korunması açısından ilk defa 
küresel olarak değerlendirildiğine 
dikkat çeken Kanlıgöz, veri koruma 

kültürünün amaçlandığının altını 
çizdi.

BTK Akademi ülkemizin dört 
bir yanına teknoloji eğitimleri 
götürmekte
“Bugün hepimizin ortak hedefi 
‘Bundan sonra ne olacak?’ sorusuna 
cevap aramak”  ifadesini kullanan 
Ömer Abdullah Karagözoğlu, 
“Ülkelerin bu çağa uyumu 
ölçülürken, sadece internet abone 
sayısı veya mobil kullanıcılara 
bakılmıyor. Endüstrinin ne kadar 
dijitalleştiği, şehirlerin, evlerin, altyapı 
sistemlerinin ne kadar akıllı olduğu 
da önemli bir gösterge haline geldi. 
Bu anlamda makineler arası iletişim 
(M2M) abone sayısını da yakından 
takip ediyoruz”  dedi. Karagözoğlu, 
teknolojik alanda yetişmiş insan 
kaynağının ülkeler için önemine 
dikkat çekerek “Dijital becerilerin 
artmasına yönelik olarak BTK 
Akademi ülkemizin dört bir yanına 
teknoloji alanında eğitimler götürüyor 
ve kayıtlı kullanıcı sayımız 1 milyonu 
aşmış durumda” açıklamasını yaptı.

TOGG’a en çok bilişim sektörü 
yakışıyor!
Mehmet Fatih Kacır, en büyük 
kuvvetimizin gençlik olduğunun 
altını çizerek “Aslında giderek 
yaşlandığımızın farkında 
olmalıyız. Güçlü olmak için genç 
kalmaya devam etmeliyiz. Öncü 

şirketler; hep gençler. Paradigma 
değişimine yönelik çalışmalarımızı 
sürdürmeliyiz”  değerlendirmesinde 
bulundu. Yeni nesil otomobillerin 
‘akıllı cihazlar’ haline geldiğini ve 
Türkiye’nin otomobiline en çok 
yakışan sektörün bilişim sektörü 
olduğunu söyleyen Kacır, 2023’ün ilk 
aylarında TOGG’un satışa sunulmuş 
olacağının bilgisini verdi. Kacır, 
model fabrikalarla sanayimizin 
dijital dönüşüm odaklı gelişimini 
hedeflediklerini belirterek Türkiye’nin 
sanayide tüm öncü şehirlerine model 
fabrikalar kurduklarını kaydetti. 
‘Ulusal Teknoloji Girişimciliği 
Stratejisi’nin yayımlandığını hatırlatan 
Mehmet Fatih Kacır, “Bilişim sektörü 
büyümeye ve pek çok sektörün 
büyümesini hızlandırmaya devam 
ediyor. 2018’de yaklaşık 790 milyon 
dolar olan yazılım ihracatımız 2021 
yılında 1.7 milyar dolara yükseldi. 
Türkiye’nin teknogirişimcilerinin 
daha alacağı çok yol var!”  dedi.  
Kacır, “2030 hedefleriyle 100 bin 
teknogirişim çıkarmalıyız. Girişim 
sermayesi fonlarını mutlaka 
büyütmemiz gerekiyor”  şeklinde 
konuştu.

‘Dijital Devlet Stratejisi’  kamuyu 
veriden değer üreten bir 
organizasyona dönüştürmeye 
odaklanacak
Dr. Ali Taha Koç, ‘Türkiye Yüzyılı’nın 
aynı zamanda dijitalin yüzyılı 

olduğunun altını çizerek yeni nesil 
teknolojilerin önemli fırsatlar 
sunduğuna dikkat çekti. Koç, bilişim 
sektörünün en büyük sorununun 
yurt dışına bağımlılık olduğunu 
vurgulayarak şunları kaydetti: 
“Bundan sonraki mottomuz; 
‘Dijital Türkiye’. Dijital Dönüşüm 
Ofisi’nin ana gayesi tüm paydaşlarla 
birlikte çalışarak ‘Dijital Türkiye’yi 
sağlamak. Uluslararası endekslerde 
dijitalleşme alanındaki seviyemiz her 
geçen gün artmakta. Önümüzdeki 
dönemde dijital devlet alanındaki 
ana öncelik ve aksiyonlarımızı 
belirlemek amacıyla yeni ‘Dijital 
Devlet Stratejisi’nin hazırlık 
çalışmalarına da başladık. ‘Dijital 
Devlet Stratejisi’nin odağında 
kamuyu veriye dayalı ve veriden 
değer üreten bir organizasyona 
dönüştürmek yer alacak.”  Kamu Bulut 
Bilişim Stratejisi’nin çalışmalarına 
devam ettiklerini hatırlatan Koç, 
“Artık kamunun veri merkezi 
yapmasını istemiyoruz. Bulut ile 
kamu yüzde 50 tasarruf sağlayabilir. 
Diğer yandan açık kaynak kodlu 
yazılımların kamuda yaygınlaşmasını 
hedefliyoruz. Bu konuda bir genelde 
yayımlayacağız. Kamunun gelecekteki 
en önemli iki konusu; bulut bilişime 
ve açık kaynak kodlu sistemlere geçiş 
olacak”  açıklamasını yaptı.
BThaber, ‘Medya Sponsoru’ olduğu 
etkinlikteki plaketini, TBD Yönetim 
Kurulu Üyesi Lütfi Özbilen’den aldı.

Kamunun en önemli 
konular ı;  bulut  
bilişime ve açık  
kaynağa geçiş 
olacak



Akıllı ve 
bağlantılı 
fabrikalar 
otomasyonla 
gerçeğe 
dönüşüyor

COVID-19 pandemisi 
döneminde hızlanan, 
üretim sektöründe oyunun 
kurallarını değiştiren 

beklenmedik gelişmelerden biri 
otomasyonun benimsenmesi oldu. 
Üreticiler bugüne dek fabrikalarını 
işçilik maliyeti düşük olan, az gelişmiş 
ülkelerde konumlandırıyorlardı. 
Ürünlerin onları satın alan 
müşterilerden çok daha uzakta 
üretilmesi, tedarik zincirlerinin 
genişlemesini beraberinde 
getiriyordu. 

Ancak pandemi ve diğer bazı 
faktörler eşliğinde bu durum 
değişiyor. Nakliye maliyetlerinin tavan 
yapmasıyla, şirketler nakliye ihtiyacını 
azaltmanın ve üretimi müşterilere 
daha yakın hale getirmenin 
faydalarının farkına varıyor. Bunun 
yanı sıra daha sürdürülebilir üretim 
arayışları, kuruluşların üretime 
dair ayak izlerini buna uygun hale 
getirmelerine yol açıyor. 

Tüm bunlar, fabrikaların nasıl 
çalıştığını yeniden gözden geçirmeyi 
gerektiriyor. Neyse ki dijitalleşmeyle 
birlikte otomasyon, robotik, makine 
öğrenimi ve üretim tekniklerindeki 
gelişmeler, üreticilerin müşteriye 
daha yakın ülkelerde ve şehirlerde 
otomasyona dayalı, daha küçük ve 
çok daha akıllı fabrikalar kurabilme 
yeteneğini artırdı. Otomasyonun 
şirketlerin işçilik maliyetlerini 
düşürmelerine yardımcı olması, 
üretimi, talebin olduğu ana 
noktaya geri döndürme ve yeniden 
konumlandırma çabalarına hız 
kazandırdı.

Otomasyonla neler mümkün?
Otomasyon, üreticilerin gelişmiş 
ülkelerde yeni akıllı fabrikalar 
kurmasını sağlıyor. Fabrikaların 
çok daha az kaynakla çalışmasına 
yardımcı oluyor. Daha az işçilik, daha 
az işçilik maliyeti demek. Almanya 
ve Japonya gibi yüksek maliyetli 
üretim noktalarında faaliyet gösteren 
fabrikalar, üretim için büyük ölçüde 
otomatik hale getirildi. Bunlar 
makine ve ekipmanların bakımını 
çoğunlukla yetenekli mühendislere 
emanet ederek çok daha az sayıda 
çalışan istihdam ediyor. Ayrıca 
tamamen standardize edilen 
dijital ve otomatik süreçler, insan 
etkileşimini ve manuel görevleri 
içeren süreçlerden çok daha hızlı 
gerçekleştirilebiliyor. Fabrikalar 
ne kadar akıllı hale gelirse, pazar 
değişimlerine o kadar esnek tepki 
verebiliyor.

Otomasyon kurgulamak karmaşık bir 
iş. Herhangi bir tesiste otomasyonun 
temelini atmak için yapılması 
gereken çok iş var. Bu nedenle çoğu 
üretim tesisi için en acil sorun en 
son teknolojinin nasıl uygulanacağı 
değil. Çoğunun zaten veri analitiği, 
dijital üretim teknolojileri veya 
yapay zeka için pilot projeleri ve 
uygulamaları mevcut. Buradaki temel 
zorluklar, tüm bu farklı teknolojilerin 
nasıl bir araya getirileceği ve bunların 
üretim ortamına nasıl yayılacağı 
etrafında toplanıyor. Bu nedenle tüm 
üretim tesislerinde operasyonları 
standart hale getirmek, temel 
performans göstergelerini (KPI’ler) 
aynı şekilde izleyebilmek ve tüm 
operasyonlarda iyi tanımlanmış 
süreçleri otomatikleştirmek, ilk ele 
alınması gereken alanlar olarak öne 
çıkıyor.

Avrupa ve ABD’de yatırımlar 
artıyor
Procter & Gamble, yerel 
yeteneklerden, yerel üniversitelerin 
ve girişim şirketlerinin oluşturduğu 
ekosistemlerinden yararlanmak 
için Çek Cumhuriyeti’nde akıllı bir 
fabrika kurdu. Önde gelen yarı 
iletken üreticileri olan Infineon ve 
Intel insan kaynağına erişebilmek, 

mühendislik ve tasarımda kapasite 
ve kontrolü artırmak için yüksek 
maliyetli ülkelerde yeni fabrikalar 
kuran ilk şirketler arasındaydı. 
Avrupa'daki yeni fabrika 
yatırımlarının son örnekleri arasında 
4 Nisan’da Ontario’daki iki üretim 
tesisine toplam 2 milyar dolar yatırım 
yaptığını açıklayan General Motors 
ve 2025’ten itibaren Avrupa pazarı 
için lityum iyon piller üretmek üzere 
60 GWh kapasiteli Gigafactory’sini 
Avrupa’ya yerleştirme kararı alan 
Northvolt yer alıyor. 

Haziran ayında LEGO, Virginia’daki 
yeni fabrikasına 1 milyar dolar 
yatırım yapacağını duyurdu. 
Oyuncak üreticisinin daha önce 
Connecticut’ta bir fabrikası vardı, 
ancak talep yetersizliği nedeniyle 
2006’da kapanmıştı. Yeni fabrika, 
LEGO’nun Meksika, Monterrey ile 
birlikte Kuzey Amerika’daki ikinci 
fabrikası olacak. 

Bunlar sadece birkaç örnek. Tüm bu 
tesisler kas gücü yüksek çalışanların 
aksine, özel becerilere, üniversite 
derecelerine sahip çalışanlara ihtiyaç 
duyuyor. 

Akıllı Fabrikalar – otomasyonun 
geleceği ve daha sonrası
Gittikçe daha fazla sayıda üretici 
otomasyonu, sürdürülebilir 
uygulamaları ve tesislerin 
yakınlaşmasını benimserken, yalnızca 
otomasyonu değil, Endüstri 4.0’a 
dayalı diğer teknoloji ve süreçleri 
de kullanan akıllı fabrikalar giderek 
yaygın hale geliyor. 

Infor, üreticilerin yeni teknolojilerin 
kullanım örneklerini keşfetmelerine 
ve tesislerini akıllı fabrikalara 
dönüştürmelerine yardımcı 
olmak amacıyla Wichita Eyalet 
Üniversitesi’nin İnovasyon 
Kampüsü’nde The Smart Factory @ 
Wichita’yı açmak için Deloitte ile 
işbirliğine gitti.

Net sıfır enerji tasarımına sahip bir 
binada yer alan The Smart Factory 
@ Wichita, yenilenebilir enerji akıllı 
şebekesi tarafından desteklendi ve 

rüzgâr ağaçları, güneş odaklı cihazlar 
ve akıllı aydınlatmalarla donatıldı. 
Tesis, akıllı fabrikalara 
dair yetenekleri geliştirmek ve 
keşfetmek için tamamen işlevsel 
bir üretim hattı ve deneysel 
laboratuvarlar içeriyor.

Deloitte, Endüstri 4.0’ı keşfetmekle 
ilgilenen şirketler için kuruluşun 
ilgi alanlarına göre özelleştirilmiş 
bir ziyaret deneyimi oluşturuyor. 
Deneyim, laboratuvar temelli 
gösteriler, hayata geçen kullanım 
örnekleri ve kuruluşun büyümeyi 
hızlandırmak için bir yol haritası 
oluşturmasına yardımcı olmak 
üzere tasarlanmış uygulamalı atölye 
çalışmasını içeriyor. Ziyaretçilerin 
yapay zeka, makine öğrenimi, büyük 
veri, bulut ve uç bilişim uygulamaları, 
robotik ve görüntü çözümleri dahil 
olmak üzere bir dizi gelişmiş üretim 
tekniğini, Endüstri 4.0 teknolojilerini 
ve konseptini test edebilecekleri, 
fonksiyonel bir üretim katına 
erişimleri olacak.

Smart Factory @ Wichita 
üreticilere kapılarını daha yeni 
açmış olsa da, Infor, Deloitte ve 
Wichita State arasındaki işbirliği, 
onlara yeni iş modellerini nasıl 
yönlendirebilecekleri ve kaliteyi, 
üretkenliği ve sürdürülebilirliği nasıl 
artırabilecekleri konusunda şimdiden 
fikir veriyor. Infor, Deloitte, Wichita 
State ve AWS’yi içeren güçlü 
Akıllı Fabrika iş ortağı ekosistemi, 
çok sayıda sektörde yer alan 
üreticilerin buluta olan yolculuklarını 
hızlandırmalarına, en son Endüstri 
4.0 teknolojilerini benimsemelerine 
ve işletmelerini dönüştürmelerine 
olanak sağlayacak. 

Infor Türkiye Kanal Yöneticisi
Yasemin Giden
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BİR DİRHEM BAL İÇİN BEŞ ÇEKİ ODUN

Gerçekliği ne kadar doğrudur bilemem ama rivayet 
odur ki, devrin padişahı Sultan II. Mahmud’a, o 
zamana kadar hiç yemediği “Keçiboynuzu”nu çok 
methederler. Padişah da bu kadar övülen bu meyveyi 
merak eder ve: “Getirin bakalım nasıl bir şeydir!” 
der. Bu emir üzerine getirilen keçiboynuzlarından 
birini ağzına alır, fakat biraz çiğnedikten sonra atar. 
Yanındakiler de merak edip “Niçin attınız efendimiz?” 
diye sorunca padişah da “Bir dirhem bal için beş çeki 
odun çiğneyemem!” cevabını verir.

Konumuz keçiboynuzu olmasa da “dirhem” ve “çeki” 
kavramlarının altını çizmek isterim. Aynı zamanda 
para birimi de olan dirhem 3,207 gr. ağırlık ölçüsüdür. 
Çeki ise 225,789 kg’a karşılık gelse de cumhuriyet 
döneminde yuvarlatılarak bir tonun dörtte biri yani 
250 kg olarak hesaplanmaya başlamıştır. 

Çocukluğumda mahalle aralarında oduncu ve kömürcüler vardı ve kışın ısınma, sobalarla sağlanıyordu. Kömürlükler de çok geniş olmadığı 
için alımlar “çeki” hesabıyla yapılırdı. Mahallemizin oduncusu Bahtiyar Efendi’ye rahmetli babaannem sıkı sıkı tembih eder, en kurularından 
bir çeki odun getirmesini isterdi. Koynunda sakladığı üç aylık tekaüt maaşından bir deste parayı uzatırken de, “Öyle koca kütük filan olmasın, 
sobaya sığacak gibi yarıver onları!” diye de kulağını çekerdi.

Tesadüf bu ya İstanbul’un kenar mahallelerinden birinde bir oduncu ile karşılaştık. Sırtında küfesi ile Oduncu Hasan, hala evlere odun 
taşıyor... Diyor ki, bir ton odun 3250₺ olmuş. Yani çekisi 812₺ ve 50 kuruş. Babaannemin sesi yankılanıyor kulaklarımda, “Bir çeki odun getir 
Bahtiyar Efendi! Ama en kurularından...”
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Yolda.com, “Lojistikte Dijitalleşme 
Araştırması”nın sonuçlarını yayınladı. 
Yolda.com Kurucu Ortağı ve CEO’su Volkan 
Özkan, yaptıkları araştırmaya ilişkin olarak 
şunları söyledi: 
“Her sektörün ayrılmaz parçası olan 
lojistik, diğer tüm sektörleri ve ekonomiyi 
geliştiren niteliğe sahip. Bu nedenle 
Türkiye 11. Kalkınma Planı’nda en öncelikli 
alanlardan biri olarak yer alıyor. Ancak 
hala yanıtlanmamış sorular var. Yolda.
com olarak, COVID-19’un etkisini yoğun 
olarak sürdürdüğü 2021 ile etkilerin 
dünya genelinde azalmaya başladığı 
2022 yıllarında iki kez gerçekleştirdiğimiz 
‘Lojistikte Dijitalleşme Araştırması’ ile 
sorulara yanıt aradık. İki yıl üst üste 
yaptığımız araştırmanın sonuçlarına 
göre, Türkiye’de lojistik sektörü, henüz 
dijitalleşmenin başında. Her 10 şirketten 8’i 
lojistikte dijitalleşmeyi fırsat olarak görse 
de, yalnızca yüzde 59’unun dijitalleşme 
stratejisinin olması, hala büyük bir gelişim 
alanı olduğunu gösteriyor.”   
Araştırmada öne çıkan sonuçlar şöyle: 
• İş liderlerinin yüzde 91’i mevcutta 

hizmet aldığı lojistik tedarikçilerinden 
memnun. 

• Lojistik tedarikçisinden memnun iş 
liderlerinin yüzde 80’i yeniliklere açık. 

• Her 10 şirketten 5’i bir dijital lojistik 
platformu kullanıyor. 

• Her 10 şirketten 8’i lojistikte 
dijitalleşmeyi fırsat olarak görüyor. 
Ancak katılımcıların yalnızca yüzde 
59’u, lojistik süreçleri için dijitalleşme 
stratejisinin olduğunu belirtiyor. 

• Lojistikte dijitalleşme dendiğinde akla 
gelenler:
o Taşıma fiyatlamasının online olarak 

yapılması (%67), 
o Akıllı kapasite yönetimi sayesinde 

maliyetlerin düşürülmesi (%65),
o Tedarikçi arayışının online olarak 

yapılması (%61).
• Araştırmaya katılan iş liderleri 

lojistikte dijitalleşmenin sağlaması 
beklenen en büyük faydanın maliyet 
tasarrufu (%80) olduğunu belirtiyor. 
Diğer beklentiler arasında uzun 
tedarik zincirlerinin kısalması (%78), 
operasyonel iş yükünün azalması 

(%71), rekabette farklılaşma (%60) ve 
çevikliğin artması (%52) yer alıyor. 

2021 – 2022 karşılaştırmasında öne çıkan 
sonuçlar
• Lojistik tedarikçisinden memnun 

olmayan ve yeni tedarikçi arayışında 
olan katılımcıların oranı 2021’de yüzde 
6 iken, 2022’de yaklaşık yüzde 10’a 
ulaştı.

• 2021 ve 2022 yıllarındaki sonuçlar 
karşılaştırıldığında, liderlerin online 
tedarikçi hizmetlerine verdiği önemin 
arttığı görülüyor. 2021 yılında 
sıralamada son ikide yer alan ‘tedarikçi 
arayışının online olarak yapılması’ ve 
‘taşıma fiyatlamasının online olarak 
yapılması’, 2022 yılında ilk sıralara 
yerleşti.

• Lojistikte dijitalleşmeden iş liderlerinin 
beklentilerinin 2021 ve 2022 yıllarında 
değişmemesi, pandemi sonrası 
dönemde maliyetleri düşürme ve 
iş verimliliğini artırmanın en büyük 
gündem maddeleri olarak yerini 
koruduğunu gösteriyor.

Lojistik sektörü dijitalleşmeye hız vermeli
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YUVARLAK MASACxO

Geleceğin Endüstr iler i
Endüstri 4.0 kavramının hayatımıza girmesi ile birlikte kurum ve kuruluşların dijital dönüşüm 
çalışmaları da hız kazanmaya devam ediyor. Geleneksel IT çalışmalarını farklı bir boyuta taşıyan 
ve otomasyon sistemleri ile yakınsamasının ön plana çıktığı bu çalışmalar ile birlikte kurumsal 
verimlilikte yeni kazanımlar elde edilecek. Kısacası tüm endüstriler yeniden şekillenecek. Hatta bu 
çalışmaların örnekleri ortaya çıkmaya başladı bile.

Bu konudaki yeni vizyonları ve stratejileri konuşmak üzere gerçekleştirilen “Geleceğin 
Endüstrileri”  başlıklı BThaber Yuvarlak Masa Toplantı, BThaber Yayın Koordinatörü Ayhan 
Sevgi’nin moderatörlüğünde 13 Ekim günü Bursa’da gerçekleştirildi. Scheneider sponsorluğunda 
gerçekleştirilen bu etkinlikte, katılımcılar bilişim ve otomasyon sistemlerinin bütünleşmesi 
konusunda görüş alışverişinde bulundular.”

Katılımcı CxO’lar

- Aydın Güneş - Çimtaş IT Direktörü
- Emrah Kara - SKT Diniz Holding Bilgi İşlem Yöneticisi
- Fatih Kaytancı - BenoPlast Grup CIO’su
- Fatih Okçu - Seyhanlar Bilgi İşlem Müdürü
- Hasan Demir - Penguen Gıda IT Müdürü
- Moiz Meseri  - Schneider Electrik Endüstri İş Birimi Pazarlama Müdürü
- Muhterem Çaylı - Schneider Electric Sistem Entegratörü ve Kanal Müdürü
- Murat Yonar - May Tohumculuk Bilgi Teknolojileri Müdürü
- Mustafa Rollas - Bursa Eczacılar Kooperatifi BT Altyapı ve Operasyon Müdürü
- Onur Türkkan – Orhan Holding Global IT ve Sistem Müdürü
- Orhan Salık - Gökçelik IT Müdürü
- Özgür Korkmaz - Uludağ İçecek Bilgi Teknolojileri Yöneticisi
- Selim Emre Bora - Ünver Grup IT Müdürü
- Sezer Selim - Çilek Mobilya Ar-Ge ve BT’den Sorumlu Genel Müdür Yardımcısı
- Tuncay Kartal - Korteks Bilgi Teknolojileri Müdürü
- Yasin Demirdelen - Schneider Electric Yazılım Satış Lideri.

Sponsor
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“ Endüstr i 4.0’dan Üç 
Alanda Yoğun Olarak  
Faydalanıyoruz”

“Türkiye’de 300, dünyada 450, toplamda 750 
franchise mağazamız var. Hedefimiz önümüzdeki 
2 yıl içinde mağaza sayımızı 1000’e çıkmak. 
Endüstri 4.0 bu noktada çok işimize yaradı. Biz 
Endüstri 4.0’dan üç noktada çok faydalanıyoruz. 
Birincisi, perakende ayağında ileri tahminleme 
tarafında makine öğrenmesiyle yazılımlar yaptık. 
Şu anda bayi deposuna ve müşterinin evine 
kadar olan bütün süreci takip edebiliyoruz. 16 

aylık tahminleme, 2 ay kesin tahminleme gibi 
çalışmalar yapıyoruz. Tahminleme arka tarafında 
çalışan geliştirdiğimiz 10 yakın algoritma var.  
İnsan faktörünü makine öğrenmesiyle birlikte 
çok iyi kullanıyoruz. İkinci olarak robotik süreç 
otomasyonunu (RPA) devreye soktuk. Faturaların 
işlenmesi, rakip analizi gibi süreçleri RPA ile 
otomatize ettik. Bunları insan yaptığında hem çok 
uzun sürüyordu hem çok hata oluyordu. Üçüncü 

sürecimiz robotik üretim. Ara insan kaynağında şu 
an ciddi sıkıntı var. Böyle olunca ara üretimde, insan 
emeğinin çok olduğu noktaları robotikleştirmeye 
dair çalışmalarımız var. Ar-Ge merkezimizin ana 
amaçlarından birisi bu. Kalite kontrol ve makine 
ayar sürecinde görüntü işleme sayesinde önemli 
zaman tasarrufu sağladık. Şimdi bu sistemi 
paketlere eksik parça girmemesi için uyarlamaya 
çalışıyoruz.”

Sezer Selim
Çilek Mobilya Ar-Ge ve BT’den Sorumlu Genel Müdür Yardımcısı 

“ Endüstr i 4.0 Siber  
Güvenliğe Dair  Yeni 
İht iyaçlar  Doğuruyor ”

“Endüstri 4.0 bugünün donanımlarından farklı 
olarak, tüm cihazların birbiriyle bilgi ve veri 
alışverişi içi kullanıldığı, İnternet bağlantılı 
akıllı elektronik sistemlerin üretim süreçlerinde 
kullanılmasını hedeflemesi yönleriyle tüm dünya 
için artı bir kazanç sağlıyor, daha az hatayla daha 
sorunsuz üretimin yolunu açıyor. Bu sayede insan 
hataları ortadan kalkıyor. Ancak bunun gelecekte 
siber güvenlik anlamında nelere yol açacağı merak 
konusudur.

Küresel siber tehditler nedeniyle şirketlerimizin 
güvenliğini korumak için elimizden geleni 
yapıyoruz. Endüstri 4.0 stratejisi gerçekleşirse 
yapay zekâ eşliğinde gelişen makinelerin siber 
saldırılara maruz kalması pek çok kötü sonuca yol 
açabilir.  Bu nedenle endüstri 4.0, siber güvenliği 
artırma konusunda yeni ihtiyaçlar doğuruyor.
Bir perakende şirketi olarak süreçlerimiz tamamen 
insana dayalıdır. Şubelerimizde ve depolarımızda 
gerçek kişilerle çalışmak zorundayız. Endüstri 

4.0 ile birlikte robotların depolardan ürünlerin 
toplanması ve sevkiyatı gibi lojistik anlamda çok 
büyük başarı sağlayacağına inanıyorum. Robotları 
ilerleyen süreçte depolarımızda kullanabiliriz, 
bu sayede insani hataları neredeyse sıfıra 
indirebiliriz. Ayrıca şubelerimizde kullandığımız 
cihazların sıcaklık takibinin yapılması, oluşabilecek 
sorunlarda uyarı veren sistemler hali hazırda 
kullandığımız yapılardır. Endüstri 4.0 ile bu gibi 
sistemlerin daha da geliştirileceğini düşünüyorum.”

Fatih Okçu 
Seyhanlar Bilgi İşlem Müdürü  



“ Otomotiv  
Sek törü Zor  Ama T 
Açısından Heyecan 
Ver ici”

“Ünver Group Otomotiv hava emiş sistemleri, 
turbo şarj sistemleri, ısıtma ve soğutma 
sistemleri ve yakıt sistemleri grubunda kauçuk 
– silikon hortum ve metal-plastik boru üretimi 
yapıyor. 30 dan fazla farklı müşteri ile çalışıyor, 
bunların çoğunu OEM oluşturuyor. Otomotivin 
gerekliliklerinin Endüstri 4.0’da sektör olarak en 
üstte yer aldığını düşünüyorum, bunun sebebi 
üretim maliyetlerinin ve hacminin fazla olması. 
Özellikle kalite sorunlarından kaynaklanan 
maliyeti düşürmek için Endüstri 4.0’ı kullanmayı 
hedefliyoruz. Herhangi bir nedenle ana sanayinin 
üretimini aksatmak başınıza gelebilecek en 

kötü olay, sektör belki en zor sektörlerden 
birisi ama IT için heyecanlı ve zevkli bir sektör. 
Örneğin kamerayla hortumda çatlak veya yırtık 
var mı, katlar arası yapışmama var mı, onları 
gözlemleyip sonrasında personel kontrolünden 
geçirip paketleme ile ilgili çalışmalar yapıyoruz. 
Siparişlerimiz, öngörülerimiz sektör olarak uçtan 
uca veri alışverişleriyle , entegrasyonlarla donatılı. 
Odağımızda her zaman müşteri var, müşteri talep 
ve isteklerine hızlıca aksiyon alıyor ve şirket olarak 
dijitalleşmeyi önemsiyoruz. Dijitalleşme sürecinde 
IT tarafına çok iş düşüyor, İK tarafında büyük 
ölçüde dijitalleşmeyi tamamladık, eksiklerimizi 

bu yıl içerisinde tamamlamayı hedefliyoruz. 
Bununla birlikte yaklaşık 200 derece otoklav 
fırınlarında üretim yapan ustaların performansını, 
üretim adetlerini yüksek sıcaklıkta erimeyecek ve 
bozulmayacak metal barkodlar ile takip ediyoruz. 
Burdan aldığımız verileri analiz edip performans 
çıkarıyoruz, hayal gücümüzle dijitalleşmeye 
elverişli olmayan ortamlarda bile aksiyon almaya 
çalışıyoruz. Bu yüzden IT ve OT nin artık birleştiğini 
söylesek yanlış olmayacağını düşünüyorum. 
Endüstri 4.0 hayatımıza girdiğinden bu yana IT nin 
OT ye dönüşümünü yada birleşimine sıklıkla şahit 
oluyoruz.”  

Selim Emre Bora 
Ünver Grup IT Müdürü
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“ Modern 
tesisler imiz güvenli 
OT alt yapısıy la 
katma değer  
sağlıyor ”

“Uludağ İçecek olarak hem üretim hem satış 
ve pazarlama şirketiyiz. Üretim bizde diğer 
sektörlere göre biraz farklı işliyor. Ihracat 
veya özel üretimler hariç stoğa üretim yapma 
durumundayız. Şirketimiz endüstri 4.0 
yolculuğunda ciddi üretim tesisi yatırımları 
yaptı. Bu sayede, 2 üretim tesisimizde bulunan 
9 modern hattımızda, insan gücüne çok ihtiyaç 
duymadan yaklaşık 40 farklı reçetede 150’ye 

yakın SKU üretiyoruz. Gıda sektöründe ürünün 
güvenilirliği ve kalitesi ön planda yer alıyor. 
OT cihazları bizler için otonom, güvenli ve 
verimli üretimin temellerini oluşturuyor. Ürün 
güvenliği konusunda yürüttüğümüz izlenebilirlik 
projemiz 2019 yılında ödüle layık görüldü. Bu 
sayede ürettiğimiz ürünleri tüketiciye ulaşma 
yolculuğunda baştan uca takip edebiliyoruz. 
Diğer yandan genellikle her ne kadar stoğa 

üretim yapsakta özellikle üretim verimliliğini 
ve bakım maliyetlerini artırmak amaçlı MES 
projemiz devam etmekte. Projelerle beraber 
artan OT cihazlarının güvenliği en az IT güvenliği 
kadar önemli, bilindiği üzere OT cihazları IT’ye 
göre çok daha korunması gereken ve siber 
ataklara maruz kalan cihazlar bu sebeple OT 
güvenliğini artırmak için çeşitli projelerimiz 
devam ediyor.”

Özgür Korkmaz 
Uludağ İçecek Bilgi Teknolojileri Yöneticisi 



Türkiye’de Türkiye için:   
Sürdürülebilir 
bir dijital 
ekosistem 
için birlikte 
çalışıyoruz
“Son 20 yılda Türkiye’ye 
sağlayabildiğimiz her katkıdan büyük 
gurur duyuyoruz. Tüm paydaşlarımıza; 
kamu kurumları, müşterilerimiz 
ve iş ortaklarımız ve toplumun tüm 
kesimlerine güven ve destekleri için 
teşekkür ediyoruz. Bu güven ve destek 
olmadan, Türkiye’nin teknolojik 
gelişimine katkıda bulunma ve 
birlikte büyüme imkanı olmadığının 
farkındayız.” 

Huawei bu yıl, Türkiye'deki 20. yılını kutluyor. Bu 20 yıllık 
süreç sonunda, sizlere ulaşma fırsatı bulduğum bu özel 
anı, Türkiye’deki kamu kurumlarının, müşterilerimizin, iş 

ortaklarımızın ve Türk toplumunun hissettirdiği güven ve desteğe dair 
minnettarlığımızı paylaşmak için bir fırsat olarak görüyorum. 

Gelişen teknolojiyle birlikte, dünya genelinde birçok köklü değişime 
tanıklık ediyoruz. Bilişim teknolojilerine yönelik talep hızla artarken, 
dijital dönüşüm kavramı tüm ülkeler için daha önce hiç olmadığı kadar 
önem kazanıyor.

Geçtiğimiz 20 yıl boyunca, Türkiye'nin bilişim ekosisteminin gelişimine 
katkıda bulunmak üzere, yerel müşterilerimiz ve iş ortaklarımızla 
birlikte çalışma şansı bulduğumuz için gurur duyuyoruz. Yerel 
işletmelerin daha başarılı ve sürdürülebilir bir dijital dönüşüm süreci 
geçirmesi için daha fazla ne yapabiliriz? Küresel uzmanlığımızı 
paylaşarak Türkiye'de yerli teknolojinin gelişimini nasıl daha çok 
destekleyebiliriz? Daha nitelikli yerel bilişim uzmanları yetiştirmek için 
uzun vadede neler yapabiliriz? Bu soruları sürekli olarak kendimize 
sormaya ve bu alanlarda özverili bir şekilde çalışmaya devam 
ediyoruz. 

Dijital dönüşümü hızlandırmalıyız
Türkiye, dijital dönüşüm çalışmaları kapsamında; kamu hizmetleri, 
ulaşım, eğitim, bankacılık gibi birçok alanda zaten önemli mesafeler kat 
etti. Huawei Türkiye olarak, dijitalleşmenin dinamik itici gücü olmaya, 
Türkiye'nin güçlü ve verimli bir ekonomi inşa etmesini desteklemeye 
kararlıyız. Türkiye'nin dijital dönüşümünün temelini oluşturan ve dünya 
standartlarında telekom altyapısına sahip yerel mobil operatörleri 
destekleyen en önemli iş ortaklarından biri olmaktan gurur duyuyoruz. 
Bunun yanı sıra, yerel işletmelerin dijitalleşmesini desteklemek 
için istikrarlı, güvenilir ve sürdürülebilir bulut bilişim hizmetleri de 
sunuyoruz.

Bugünün dijital dünyasında kimsenin geride bırakılmaması gerektiğine 
inanıyoruz. Bu amaçla, sınırlı ağ erişimi olan kırsal bölgelere bağlantı 
desteği sağlamak üzere, 2013'ten bu yana ‘Evrensel Projesi’ (Universal 
Project) çalışmalarına aktif olarak katkıda bulunuyoruz. Bugüne 
kadar proje kapsamında, 2.738 köyde yaşayan yarım milyondan 
fazla kişiye ağ erişimi sağlanmış bulunuyoruz. Her yeni ağ bağlantısı 
tamamlandığında, o bölgede yaşayanlar sevdiklerini aramaya 
başladığında ve oradaki çocuklar internet üzerinden bilgiye eriştiğinde, 
bunun sadece bir proje olmadığını, aslında sosyal bir sorumluluk 
olduğunu derinden hissedebiliyoruz.

İlham verici bir dönüşüm: Yeşil Enerji  
Huawei, küresel iklim değişikliği sorunuyla mücadele etmek, 
Türkiye'nin enerji bağımsızlığı sürecine katkı sağlamak ve 2053 
vizyonunun bir parçası olan ‘sıfır karbon’ hedeflerine destek olmak 
için, önemli adımlar atıyor. Dijital teknolojilerden ve güç elektroniği 
teknolojilerinden yararlanan Huawei, Türkiye'nin güneş enerjisinden 
daha fazla faydalanması ve yenilenebilir enerjiye geçiş sürecinin 
hızlanması için kararlı bir şekilde çalışmaya devam ediyor.

Güneş enerjisi alanında, dünyanın en iyi inverter sağlayıcı 
şirketlerinden biri olarak; Osmaniye'de Avrupa'nın en büyük çatı güneş 
enerjisi santralini ve Antalya'daki yerel iş ortaklarımızla birlikte, yapay 
zeka tabanlı uçtan uca yeşil baz istasyonu projesini hayata geçirdik. Bu 
projelerin, dünya çapında seçkin örnekler arasında gösterilmesinden 
büyük bir mutluluk ve gurur duyuyoruz.

Elektrikli araçlar da düşük karbon emisyonunun sağlanması için, 
otomobil endüstrisinin en önemli trendlerinden biri olarak karşımıza 
çıkıyor. Ülke genelinde şarj istasyonlarının yaygınlaştırılması ve 
verimliliği, Türkiye'de hızla gelişen elektrikli araç sektörü için kritik 
öneme sahip. Bu istasyonların geliştirilmesi sürecinde yerel iş 
ortaklarımızla birlikte çalışıyoruz. Kamu kurumlarının ve sektördeki 
diğer paydaşlarımızın desteğiyle, Türkiye'de elektrikli araç sektörünün 
gelişimine önemli ölçüde katkı sağlayacağımıza inanıyoruz.

Daha güçlü bir yerel teknoloji ekosistemi
Günümüzde yerel teknolojinin gelişimi, ülkelerin genel gelişim 
süreçlerinin ve küresel rekabete dahil olmalarının anahtar 
unsurlarından biridir. Huawei, yerel teknolojilerin geliştirilmesi 
konusundaki kararlı tavrıyla, Türkiye'nin küresel bilişim ekosisteminde 
öncü ülkelerden biri olarak konumlanmasını desteklemektedir.

Huawei Türkiye Ar-Ge Merkezi, 2010 yılındaki kuruluşundan itibaren, 
bu alandaki taahhüdümüzün son derece önemli örneklerinden 
biridir. Ar-Ge merkezimiz, son 12 yılda binlerce mühendis ve 

araştırmacının gelişimine katkıda bulunarak, yerel teknoloji 
üretiminin desteklenmesinde önemli bir rol oynamaktadır. Birçok 
genç mühendis, mezuniyetleri sonrasında Ar-Ge ekibimize katılarak 
kendilerini geliştirmekte ve Türkiye'nin yerel teknoloji geliştiricileri 
haline gelmektedir. Bugün Huawei Türkiye Ar-Ge Merkezi'nde çalışan 
1.000'den fazla yerel profesyonel; telekomünikasyon, Huawei Mobil 
Servisleri, yapay zeka ve bulut bilişim gibi alanlarda yeni teknolojiler 
geliştiriyor. Son 12 yılda Türkiye Ar-Ge Merkezi'ne 214 milyon doların 
üzerinde yatırım yaptık ve 30 ülkede 40 mobil operatör için üretilen 
yazılım çözümleriyle, yerel ekonomiye 319 milyon dolarlık ihracat 
katkısı sağladık.

Hiçbir başarı bir günde kazanılmıyor. Bir ülkenin dijital ekonomisinin 
büyüklüğüne katkıda bulunacak güçlü bir dijital ekosistemin varlığı, 
ancak kamu kurumları ve özel sektörün işbirliği ile mümkün olacaktır.

Huawei Türkiye, 1.500'den fazla yerel iş ortağıyla birlikte çalışıyor 
ve iş ortaklarının dijital yeteneklerini geliştirmeleri için onlara destek 
veriyor. İş ortaklarımız için açık kaynak ve test platformları sağlarken, 
yeni bilişim teknolojilerinin önünü açmak ve endüstrideki yenilikçi 
uygulamaları hayata geçirmek için birlikte çalışıyoruz. 

Yerel yeteneklerin gelişimini destekliyoruz  
Bahsi geçen dijital dönüşüm ve enerji verimliliği projelerini 
gerçekleştirmenin temel dayanağı, nitelikli ve profesyonel bir insan 
gücüdür. Huawei Türkiye olarak, teknoloji alanında genç yeteneklerin 
yetiştirilmesi için; ‘Bilişim Akademisi’, ‘Gelecek İçin Tohumlar’ ve 
‘Kodlama Maratonu’ gibi farklı programları hayata geçiriyoruz.

Bilişim Akademisi programı kapsamında, Türkiye genelinde 27 
üniversite ile işbirliği gerçekleştirdik. Bugüne kadar 3.200'den 
fazla öğrenci, en son teknolojileri kapsayan eğitimleri, bu program 
çerçevesinde çevrimiçi olarak almış bulunuyor. Bilişim alanında yeni 
yeteneklerin gelişimi için, 2015 yılında sosyal sorumluluk alanındaki 
küresel amiral gemisi projelerimizden ‘Gelecek İçin Tohumlar’ 
programını başlattık. O zamandan bu yana 200 başarılı üniversite 
öğrencisi, bu programa katılma şansı buldu. Üniversitelerle işbirliği 
yaparken, genç yetenekleri de kendilerini kanıtlayabilecekleri zorlu 
yarışmalara katılmaya teşvik ediyoruz. Son iki yılda BTK ile birlikte 
hayata geçirilen Huawei Türkiye Ar-Ge Kodlama Maratonu da genç 
yeteneklerin kendilerini geliştirmeleri için fırsat yaratan önemli 
organizasyonlardan biridir. 

Son 20 yılda Türkiye'ye sağlayabildiğimiz her katkıdan büyük gurur 
duyuyoruz. Tüm paydaşlarımıza; kamu kurumları, müşterilerimiz ve 
iş ortaklarımız ve toplumun tüm kesimlerine güven ve destekleri için 
teşekkür ediyoruz. Bu güven ve destek olmadan, Türkiye'nin teknolojik 
gelişimine katkıda bulunma ve birlikte büyüme imkanı olmadığının 
farkındayız.  

Asya ve Avrupa’yı birbirine bağlayan, doğu ve batı arasında önemli bir 
köprü konumunda olan Türkiye, dijital dünyada kesinlikle öncü bir rol 
oynayacaktır. Huawei olarak, Türkiye’deki 20. yılımızda, Türkiye'nin 
dijital olarak daha kapsayıcı ve bağlantılı bir konuma gelmesi için, yerel 
ekosistemde müşterilerimiz ve iş ortaklarımızla daha güçlü işbirlikleri 
yapacağımız, yeni bir sayfa açıyoruz.

“Türkiye'de Türkiye için!”

Huawei Türkiye Genel Müdürü  
Lijing



Türkiye’de Türkiye için:   
Sürdürülebilir 
bir dijital 
ekosistem 
için birlikte 
çalışıyoruz
“Son 20 yılda Türkiye’ye 
sağlayabildiğimiz her katkıdan büyük 
gurur duyuyoruz. Tüm paydaşlarımıza; 
kamu kurumları, müşterilerimiz 
ve iş ortaklarımız ve toplumun tüm 
kesimlerine güven ve destekleri için 
teşekkür ediyoruz. Bu güven ve destek 
olmadan, Türkiye’nin teknolojik 
gelişimine katkıda bulunma ve 
birlikte büyüme imkanı olmadığının 
farkındayız.” 

Huawei bu yıl, Türkiye'deki 20. yılını kutluyor. Bu 20 yıllık 
süreç sonunda, sizlere ulaşma fırsatı bulduğum bu özel 
anı, Türkiye’deki kamu kurumlarının, müşterilerimizin, iş 

ortaklarımızın ve Türk toplumunun hissettirdiği güven ve desteğe dair 
minnettarlığımızı paylaşmak için bir fırsat olarak görüyorum. 

Gelişen teknolojiyle birlikte, dünya genelinde birçok köklü değişime 
tanıklık ediyoruz. Bilişim teknolojilerine yönelik talep hızla artarken, 
dijital dönüşüm kavramı tüm ülkeler için daha önce hiç olmadığı kadar 
önem kazanıyor.

Geçtiğimiz 20 yıl boyunca, Türkiye'nin bilişim ekosisteminin gelişimine 
katkıda bulunmak üzere, yerel müşterilerimiz ve iş ortaklarımızla 
birlikte çalışma şansı bulduğumuz için gurur duyuyoruz. Yerel 
işletmelerin daha başarılı ve sürdürülebilir bir dijital dönüşüm süreci 
geçirmesi için daha fazla ne yapabiliriz? Küresel uzmanlığımızı 
paylaşarak Türkiye'de yerli teknolojinin gelişimini nasıl daha çok 
destekleyebiliriz? Daha nitelikli yerel bilişim uzmanları yetiştirmek için 
uzun vadede neler yapabiliriz? Bu soruları sürekli olarak kendimize 
sormaya ve bu alanlarda özverili bir şekilde çalışmaya devam 
ediyoruz. 

Dijital dönüşümü hızlandırmalıyız
Türkiye, dijital dönüşüm çalışmaları kapsamında; kamu hizmetleri, 
ulaşım, eğitim, bankacılık gibi birçok alanda zaten önemli mesafeler kat 
etti. Huawei Türkiye olarak, dijitalleşmenin dinamik itici gücü olmaya, 
Türkiye'nin güçlü ve verimli bir ekonomi inşa etmesini desteklemeye 
kararlıyız. Türkiye'nin dijital dönüşümünün temelini oluşturan ve dünya 
standartlarında telekom altyapısına sahip yerel mobil operatörleri 
destekleyen en önemli iş ortaklarından biri olmaktan gurur duyuyoruz. 
Bunun yanı sıra, yerel işletmelerin dijitalleşmesini desteklemek 
için istikrarlı, güvenilir ve sürdürülebilir bulut bilişim hizmetleri de 
sunuyoruz.

Bugünün dijital dünyasında kimsenin geride bırakılmaması gerektiğine 
inanıyoruz. Bu amaçla, sınırlı ağ erişimi olan kırsal bölgelere bağlantı 
desteği sağlamak üzere, 2013'ten bu yana ‘Evrensel Projesi’ (Universal 
Project) çalışmalarına aktif olarak katkıda bulunuyoruz. Bugüne 
kadar proje kapsamında, 2.738 köyde yaşayan yarım milyondan 
fazla kişiye ağ erişimi sağlanmış bulunuyoruz. Her yeni ağ bağlantısı 
tamamlandığında, o bölgede yaşayanlar sevdiklerini aramaya 
başladığında ve oradaki çocuklar internet üzerinden bilgiye eriştiğinde, 
bunun sadece bir proje olmadığını, aslında sosyal bir sorumluluk 
olduğunu derinden hissedebiliyoruz.

İlham verici bir dönüşüm: Yeşil Enerji  
Huawei, küresel iklim değişikliği sorunuyla mücadele etmek, 
Türkiye'nin enerji bağımsızlığı sürecine katkı sağlamak ve 2053 
vizyonunun bir parçası olan ‘sıfır karbon’ hedeflerine destek olmak 
için, önemli adımlar atıyor. Dijital teknolojilerden ve güç elektroniği 
teknolojilerinden yararlanan Huawei, Türkiye'nin güneş enerjisinden 
daha fazla faydalanması ve yenilenebilir enerjiye geçiş sürecinin 
hızlanması için kararlı bir şekilde çalışmaya devam ediyor.

Güneş enerjisi alanında, dünyanın en iyi inverter sağlayıcı 
şirketlerinden biri olarak; Osmaniye'de Avrupa'nın en büyük çatı güneş 
enerjisi santralini ve Antalya'daki yerel iş ortaklarımızla birlikte, yapay 
zeka tabanlı uçtan uca yeşil baz istasyonu projesini hayata geçirdik. Bu 
projelerin, dünya çapında seçkin örnekler arasında gösterilmesinden 
büyük bir mutluluk ve gurur duyuyoruz.

Elektrikli araçlar da düşük karbon emisyonunun sağlanması için, 
otomobil endüstrisinin en önemli trendlerinden biri olarak karşımıza 
çıkıyor. Ülke genelinde şarj istasyonlarının yaygınlaştırılması ve 
verimliliği, Türkiye'de hızla gelişen elektrikli araç sektörü için kritik 
öneme sahip. Bu istasyonların geliştirilmesi sürecinde yerel iş 
ortaklarımızla birlikte çalışıyoruz. Kamu kurumlarının ve sektördeki 
diğer paydaşlarımızın desteğiyle, Türkiye'de elektrikli araç sektörünün 
gelişimine önemli ölçüde katkı sağlayacağımıza inanıyoruz.

Daha güçlü bir yerel teknoloji ekosistemi
Günümüzde yerel teknolojinin gelişimi, ülkelerin genel gelişim 
süreçlerinin ve küresel rekabete dahil olmalarının anahtar 
unsurlarından biridir. Huawei, yerel teknolojilerin geliştirilmesi 
konusundaki kararlı tavrıyla, Türkiye'nin küresel bilişim ekosisteminde 
öncü ülkelerden biri olarak konumlanmasını desteklemektedir.

Huawei Türkiye Ar-Ge Merkezi, 2010 yılındaki kuruluşundan itibaren, 
bu alandaki taahhüdümüzün son derece önemli örneklerinden 
biridir. Ar-Ge merkezimiz, son 12 yılda binlerce mühendis ve 

araştırmacının gelişimine katkıda bulunarak, yerel teknoloji 
üretiminin desteklenmesinde önemli bir rol oynamaktadır. Birçok 
genç mühendis, mezuniyetleri sonrasında Ar-Ge ekibimize katılarak 
kendilerini geliştirmekte ve Türkiye'nin yerel teknoloji geliştiricileri 
haline gelmektedir. Bugün Huawei Türkiye Ar-Ge Merkezi'nde çalışan 
1.000'den fazla yerel profesyonel; telekomünikasyon, Huawei Mobil 
Servisleri, yapay zeka ve bulut bilişim gibi alanlarda yeni teknolojiler 
geliştiriyor. Son 12 yılda Türkiye Ar-Ge Merkezi'ne 214 milyon doların 
üzerinde yatırım yaptık ve 30 ülkede 40 mobil operatör için üretilen 
yazılım çözümleriyle, yerel ekonomiye 319 milyon dolarlık ihracat 
katkısı sağladık.

Hiçbir başarı bir günde kazanılmıyor. Bir ülkenin dijital ekonomisinin 
büyüklüğüne katkıda bulunacak güçlü bir dijital ekosistemin varlığı, 
ancak kamu kurumları ve özel sektörün işbirliği ile mümkün olacaktır.

Huawei Türkiye, 1.500'den fazla yerel iş ortağıyla birlikte çalışıyor 
ve iş ortaklarının dijital yeteneklerini geliştirmeleri için onlara destek 
veriyor. İş ortaklarımız için açık kaynak ve test platformları sağlarken, 
yeni bilişim teknolojilerinin önünü açmak ve endüstrideki yenilikçi 
uygulamaları hayata geçirmek için birlikte çalışıyoruz. 

Yerel yeteneklerin gelişimini destekliyoruz  
Bahsi geçen dijital dönüşüm ve enerji verimliliği projelerini 
gerçekleştirmenin temel dayanağı, nitelikli ve profesyonel bir insan 
gücüdür. Huawei Türkiye olarak, teknoloji alanında genç yeteneklerin 
yetiştirilmesi için; ‘Bilişim Akademisi’, ‘Gelecek İçin Tohumlar’ ve 
‘Kodlama Maratonu’ gibi farklı programları hayata geçiriyoruz.

Bilişim Akademisi programı kapsamında, Türkiye genelinde 27 
üniversite ile işbirliği gerçekleştirdik. Bugüne kadar 3.200'den 
fazla öğrenci, en son teknolojileri kapsayan eğitimleri, bu program 
çerçevesinde çevrimiçi olarak almış bulunuyor. Bilişim alanında yeni 
yeteneklerin gelişimi için, 2015 yılında sosyal sorumluluk alanındaki 
küresel amiral gemisi projelerimizden ‘Gelecek İçin Tohumlar’ 
programını başlattık. O zamandan bu yana 200 başarılı üniversite 
öğrencisi, bu programa katılma şansı buldu. Üniversitelerle işbirliği 
yaparken, genç yetenekleri de kendilerini kanıtlayabilecekleri zorlu 
yarışmalara katılmaya teşvik ediyoruz. Son iki yılda BTK ile birlikte 
hayata geçirilen Huawei Türkiye Ar-Ge Kodlama Maratonu da genç 
yeteneklerin kendilerini geliştirmeleri için fırsat yaratan önemli 
organizasyonlardan biridir. 

Son 20 yılda Türkiye'ye sağlayabildiğimiz her katkıdan büyük gurur 
duyuyoruz. Tüm paydaşlarımıza; kamu kurumları, müşterilerimiz ve 
iş ortaklarımız ve toplumun tüm kesimlerine güven ve destekleri için 
teşekkür ediyoruz. Bu güven ve destek olmadan, Türkiye'nin teknolojik 
gelişimine katkıda bulunma ve birlikte büyüme imkanı olmadığının 
farkındayız.  

Asya ve Avrupa’yı birbirine bağlayan, doğu ve batı arasında önemli bir 
köprü konumunda olan Türkiye, dijital dünyada kesinlikle öncü bir rol 
oynayacaktır. Huawei olarak, Türkiye’deki 20. yılımızda, Türkiye'nin 
dijital olarak daha kapsayıcı ve bağlantılı bir konuma gelmesi için, yerel 
ekosistemde müşterilerimiz ve iş ortaklarımızla daha güçlü işbirlikleri 
yapacağımız, yeni bir sayfa açıyoruz.

“Türkiye'de Türkiye için!”

Huawei Türkiye Genel Müdürü  
Lijing
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“ Endüstr i 4.0 
Ev rak lar ın 
Değil,  Süreçler in 
Dijitalleşmesi 
Demek”

“ Mav i Yakadan 
Metal Yakaya Geçiş 
Yaşıyoruz”

“Tarım sektöründe faaliyet gösteriyoruz. Bant 
şeklinde bir üretim sistemimiz yok, ürünlerimizi 
açık sahada üretip sonrasında kapalı tesislerde 
bunları işliyoruz. Tabii bu esnada teknolojiyi 
kullanmak zorundayız ve kullanıyoruz. 
Bizim için endüstrinin 4.0 veya 5.0 olmasının 
bir önemi yok. Bizim dikkat ettiğimiz şey 
gerçekten bizim için yararlı teknolojiyi doğru 
şekilde modelleyebilmek. Sahaya ektiğimiz  
tohumlarımızı ve ürünlerimizi kontrol ederken 
öncelikle sahadan doğru veriyi toplayıp, erken 
müdahale edebildiğimiz bir yöntem kullanmaya 

çalışıyoruz. Sahaya ektiğimizde tohumun su 
stresine girip girmediğini, Tohum zararlıları 
hakkında tarlalarımız ne durumda, bölgesel 
sulamada nerelerin su aldığını, öncesinde bir 
işleme tabi tutulup tutulmayacağını drone 
görüntülerini işleyerek, makine öğrenmesiyle 
takip ediyoruz. Drone kullanımı bizim şirkette 
üretimin bir aşaması haline geldi. Önceden 500 
dönümlük bir tarlayı 5 kişi 5 günde gezebiliyordu, 
drone ile 45 dakikada bu işi yapıp nerede ne 
sorun var ne müdahale gerekli görebiliyoruz. 
Tohumlarımız tesislerimize geldiğinde IoT 

devreye giriyor. Bütün akışı dijital olarak tek 
noktadan bilfiil takip etmek, izlenebilirliği 
sağlamak, doğru veriyi alıp doğru modellemeyi 
yapmak, iyileştirmeyi buna göre planlamak 
gerekiyor. Biz bu tarafa odaklanmış durumdayız. 
Tohumları taştan çöpten arındırıp çapına 
kadar ayırarak doğru çaptaki ürünleri doğru 
pakete koyuyoruz. Ben Endüstri 4.0’ı evrakların 
dijitalleşmesi değil, süreçlerin dijitalleşmesi, 
insanların işine daha rahat odaklanabilmesi 
olarak görüyorum.”

“Yaklaşık 18 yıldır otomotiv sektöründe 
çalışıyorum. Sektördeki küresel maliyet 
baskısı, seri üretimden kaynaklanan hız ve 
hatasız üretim yaklaşımından dolayı Endüstri 
4.0’dan önce de sürekli iyileştirme ve üretimde 
verimliliğin artırılması yaklaşımı zaten 
gündemimizdeydi.
Endüstri 4.0 ile birlikte üretimdeki verimlilik 
artışı ve kalite hatalarının önlenmesi konularına 
farklı bir gözle bakmaya başladık. İnsan kaynaklı 
hataları engellemek için uzun süren karar 
süreçlerini ortadan kaldırmaya, daha kaliteli 
ve hatasız üretim yapmaya yönelik projeler 
üretmeye başladık.
Birkaç örnek vermek gerekirse; iş 

kazalarının önlenmesine, proses sürelerinin 
standartlaştırılması ve proses verimliliğinin 
artırılmasına yönelik yapay zeka görüntü işleme 
sistemleri kurduk. Hatalı parçaların tespiti ve 
hatalı üretimin makine öğrenmesi ve önleyici 
kalite yapay zeka algoritmaları ile önüne 
geçilmesi gibi daha önce manuel olarak takip 
ettiğimiz bir çok şeyi otomatize edeceğimiz 
projeleri başlattık.
Endüstri 4.0’ın sektördeki etkilerine bakacak 
olursak; üretim ekipmanları ile daha fazla 
iletişime geçtiğimizden dolayı ve toplanan 
verinin hızlı bir şekilde transfer edilmesi 
ihtiyacından dolayı veri iletişim altyapımızda 
iyileştirme ihtiyacı ortaya çıktı. Bunun yanında; 

üretim ekipmanlarının envanterimizin bir 
parçası olmaya başlamasından dolayı OT 
güvenliği ile ihtiyaçlar ortaya çıktı ve bazı OT 
güvenliği çözümlerini devreye aldık.
Otomotiv sektöründe robotlar daha önce de 
yaygın olarak kullanılıyordu. Fakat yapay zeka 
makinelerin, robotların anlık karar ve aksiyon 
almasına imkan sağladı.
Şu an Endüstri 4.0 kavramı üretimde verimliliğin 
artırılmasına yönelik çözümler sunuyor. 
Gelecekte üretim verimliliğinin ötesinde direkt 
ürüne etkisi olacağını düşünüyorum. Ürün 
kalitesi dışında ürünün kendisinde olabilecek 
iyileştirmeler ve yeni tasarımlar tarafında da 
çözümler sunacağını düşünüyorum.”     

Murat Yonar 
May Tohumculuk Bilgi Teknolojileri Müdürü    

Onur Türkkan 
Orhan Holding Global IS/IT Müdürü
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“ Endüstr i 4.0 
Sanay iy le Şek illenen 
Bir  Teknoloji”

“Penguen Gıda olarak 1988 yılından beri Bursa 
da  Gıda alanında faaliyet göstermekteyiz. Biz 
sanayi şirketiyiz, teknoloji bizde her zaman 
var ve aktif olarak kullanılmaktadır Endüstri 
4.0’ı sanayinin de şekillendirdiği bir teknoloji 
olarak görmek daha mantıklı gibi geliyor 
bana , günümüzde özellikle tarım alanlarının 
drone ile takibi ve değerlendirmesi , üretim 

hatlarının güncellenmesi ve sahadan veri 
toplayabileceğimiz güncel teknolojilerin 
seçilmesi bizim ileriye dönük yatırımlarımızdan 
bazılarıdır . Biz uzun yıllardır Bursa’da 150.000 
m2 arazi üzerinde 75.000 m2 kapalı alanda 
faaliyet sürdürmekteyiz . Yeni aldığımız cihazları 
özellikle kablosuz ağlarla yapılandırabilmek, 
gelen verileri onların üzerinde toplayıp 

anlamlandırabilmek bizim için önemli hale geldi 
yeni yaptığımız yatırımları da bunları düşünerek 
planlıyoruz. Her zaman insan kaynağımız, 
çevre duyarlılığımız ve kalitemizle ön planda 
olmayı kendine ilke edinmiş şirketimiz, daimi 
süreç analizi ve revizyonu yaklaşımıyla modern 
teknolojik yatırımları bünyesine entegre etmeye 
her zaman devam edecektir.”

Hasan Demir 
Penguen Gıda IT Müdürü  

“ Endüstr i 4.0 
ile Karanlık  
Fabr ikay ı Gerçeğe 
Dönüştüreceğiz”

“Avrupa’nın en büyük entegre ve inovatif polyester 
iplik üretim merkezi olan Korteks, 2750 farklı 
iplik çeşidiyle Türkiye’de ve dünyada 4 bini aşan 
müşterisine kaliteli, etkin ve hızlı hizmet vermeyi 
sürdürmekte ve daima müşteri memnuniyetini ön 
planda tutmaktadır. 
2003 yılında Korteks bünyesinde POY ve FDY 
ipliklerinin paketlenmesi amacıyla İtalyan 
Salmoraghi firması tarafından Automated 
Handling System projesi gerçekleştirilmiştir. 
Üretim makinelerinden, Doffer adı verilen robotlar 
yardımıyla alınıp taşınan bobinler, laboratuvar 
ve gözle kontrollerinin yapılmasının ardından 
Karousel depolama bölgesinde bekletilir. Tekstüre 
işletmelerin ERP üretim siparişine istinaden 
paketleme iş emri verilir ve robotlar yardımıyla 
kutulama ve paletleme yapılır.
2007 yılında Korteks mühendisleri tarafından 
projelendirilmiş ve Bilgi Teknolojileri yazılım 

ekibi tarafından geliştirilen OPASL ( AutOmation  
PAking Line Systems ) otomatik paketleme 
sistemidir. Tekstüre işletmelerinde üretilen 
bobinler, tefrik işlemi için otomatik konveyör 
sistemine yerleştirilir.  Bobin barkod okuma 
ve çap ölçe işlemi sonrası bobinler tefrikçi 
istasyonlara gönderilerek kalitelerine göre ayrılıp 
poşetlenmekte ve paketlenerek ambara sevk 
edilmektedir.  
2022 yılında tedarikçi (ÜÇGE DRS) firma ile yapmış 
olduğumuz çalışmalar neticesinde, yaklaşık 4000 
metrekarelik alanda 10.618 palet kapasitesine 
sahip olan otomatik depo projesinin montaj/
yazılım süreçlerini başarıyla tamamladık ve 
sistemi devreye aldık.  Otomatik depo projesinin 
hayata geçmesi ile “optimum enerji verimliliği, 
yatay depolama alanı yerine dikeye büyüme 
avantajı ile daha az metrekarede daha yüksek 
kapasite imkânı, hızlı stok kontrolü, hızlı sipariş 

hazırlama ve çok daha yalın iş süreçleri”  gibi 
depolama faaliyetlerinde oldukça önemli olan 
parametreler de önemli boyutta fayda sağlamış 
olduk. Ayrıca otomatik depo yazılımının, KORTEKS 
’in kendi altyapısına ait olan ERP sistemi ile 
entegre çalışması geçiş ve kullanım sürecinde 
bizlere kolaylık sağlamıştır.
Korteks ‘te geliştirilen otomasyon sistemleri ERP 
sistemi ve MES uygulamaları ile entegre çalışarak 
otomatik ürün taşıma yapmaktadır. İşletme 
süreçlerini optimizasyonun yapılması, verimliliğin 
arttırılması ve üretimden kaynaklanan kalite 
kayıpların en aza indirilmesi sağlanmıştır. 
KORTEKS olarak önümüzdeki dönemde de yeni 
nesil teknolojilerinin kullanıldığı projelere yatırım 
yaparak; akıllı, sürdürülebilir ve daha da katma 
değer yaratan bir şirkete dönüşerek tekstilde 
Türkiye’de ve dünyada ilkleri gerçekleştirmeyi 
sürdüreceğiz.”

Tuncay Kartal  
Korteks Bilgi Teknolojileri Müdürü
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“ Endüstr i 4.0’ ı ve 
Dijital Dönüşümü 
İlik ler imize Kadar  
Hissediyoruz”

“ Endüstr i 4.0 
Fark ındalığımızı 
Ar t ırdı”

“Bizler raf sistemleri üretiyoruz. Ürünün teşhir 
edildiği her noktada, her mağazada varız. Ayrıca 
endüstrinin ihtiyacı olan büyük stok alanlarında 
ağır yük otomatik depo sistemleri kuruyoruz. 
Sunduğumuz ürün ve hizmetlerle müşterimizin 
Endüstri 4.0 ve Dijital dönüşümlerine de katkı 
sağlıyoruz. 

İşletmemizde, dijital dönüşüm serüvenimiz 
SAP/HANA ERP sisteminin kullanılmasıyla 
başladı. Sonrasında SAP/MII MES projesini 
gerçekleştirdik. Üretim hatlarımızdaki 
makinelerle ERP sistemimizi konuşturduk. 
Üretim ve makine verilerinin analizlerini 
gerçekleştirdik. Üretimde verimlilik artışı 

sonucu ürün maliyetlerinde düşüş 
sağladık. 
Genellikle dijital dönüşüm projelerinde IT 
departmanlarına büyük sorumluluk verilir. Oysa 
bizde diğer departmanlarda projelere katılırlar, 
liderlik ederler ve dönüşüm tüm kurumda 
hissedilir ve paylaşılır.”

“Çimtaş Grubu, Yapısal Çelik, Çelik Borulama, 
Boru ve Ekipmanları Üretimi, Hassas İşleme, Gemi 
Üretimi konularında uzmanlaşmış, biri yurtdışında 
bulunan toplam 5 şirket ve aldığı projelere bağlı 
olarak da yurtiçi ve yurtdışında şantiye ve ofisleri 
bulunan, Enka Holding’ e bağlı bir şirketler 
topluluğudur.
Grup şirketlerimizin üretim alanında, köprüler, 
termik santralleri, stadyumlar, basınçlı kaplar, 
havaalanları, gökdelenler, rüzgar santrali 
kuleleri, borulama ekipmanları üretimi, rafineri 
ile petrokimya tesisleri borulama işleri, enerji ve 
havacılık sektörü hassas ekipman üretimi gibi işler 
mevcuttur.
Aslında yıllardır kullandığımız makina, otomasyon, 
bilgisayar üçlemesi ancak kavram çıktıktan sonra 
Endüstri 4.0 olarak anılmaya başladı. Yıllardır 
Otomasyon Robotu, bilgisayar kontrollü tezgahlar, 
veri toplama terminalleri, sensörler, otomatik 
program aktarımı gibi konular üretim ve IT 
kapsamındaydı. Bu kavram çıktıktan sonra bir 
farkındalık patlaması yaşandı.
Teknoloji ve gündemden uzaklaşmamak adına 
bizim de ilgi alanımıza giren bir konu oldu. 
Eski kullanım tarzından farklı olarak, bizim 
görebildiğimiz, verinin yapay zeka karar destek 
mekanizmaları ile daha efektif işlenmesiyle ortaya 

çıkan sonuçların üretime pozitif katkısı olmuştur. 
Bu yeni teknolojileri, özellikle enerji ve 
uçak sektörüne üretim yapan hassas işleme 
fabrikamızda, CNC tezgahlarından bilgi almak, bilgi 
göndermek, izlemek ve sonuçları değerlendirmek 
gibi işlemlerde kullanıyoruz. Paperless diye bir 
proje gerçekleştirdik. Bu proje kapsamında ERP 
ile entegre çalışan, insan hatalarını minimize eden 
bir ortam yarattık. Bununla tezgahın başındaki 
çalışan, üretmesi gereken ürünü tezgah başına 
konumlandırılan dokunmatik panelden seçiyor, 
CNC programı tezgaha aktarılıyor, işleniyor, üretim 
adımları işlem sırasında onaylanıyor ve tüm veriler 
ERP ortamına aktarılıyor. 
Katılım sağladığımız uluslararası bir ArGe projesinde 
de, tezgahlarımızdaki sensörlerden veya bizim 
taktığımız sensörlerden veri toplanıp, bulut 
ortamındaki yapay zeka mekanizmalarından 
geçirilip kestirimci bakıma yönelik önceden arıza 
tespiti,  kestirimci bakımla ilgili çalışmalarımız oldu. 
Bunun haricinde tekrarlayan işlerin daha hızlı ve 
insan hatalarından bağımsız yapılabilmesi için 
yazılımsal robot projelerimiz de mevcut.
Her ne kadar makina arkasındaki sistemler, daha 
önce IT’nin alanına girmese de makinaların 
bilgisayar ağına bağlanması OT kavramının 
doğrudan IT’nin iş kollarından birisi haline 

gelmesine neden olmuştur. IT ağına bağlanan 
her türlü cihazın güvenliği ve güncelliği iş 
alanlarımızdan biri haline gelmiştir. Şimdiye kadar iş 
alanımızda basitçe sunucu ve kullanıcı kavramımız 
varken, artık OT tabanlı makina, otomasyon, 
veri transferi, internet, yapay zeka, karar verme, 
izleme, entegrasyon, ilave güvenlik gibi ekstra 
kavramlarımız var.
OT kavramının IT alanına girmesi ile kaynak, 
güvenlik ve süreçlerde değişimler meydana 
gelmiştir. Özellikle OT cihazlarının güvenlik sorunları 
IT altyapısında değişikliklere neden olmuştur. İlave 
güvenlik önlemleri, güvenlik cihazları, networkte 
mikro segmentasyon ihtiyaçları baş göstermiştir. 
Genelde OT ve IT ağlarının entegrasyonu gibi 
kavramlar da ortaya çıkmıştır. Tüm bu çalışmalarda, 
uzmanlaşmış IT insan kaynakları da ihtiyaç haline 
gelmektedir. Küresel destek ihtiyacı bu ekipmanlara 
uzaktan destek sorununu ve destek sırasındaki 
güvenlik problemlerini de ortaya çıkartmıştır. Erişim 
güvenliği için de ilave, alışılagelmiş tedbirlerin 
dışında, önlemler alınmasına neden olmuştur.
Bu ilave güvenlik kavramları IT departmanlarının 
makina satınalma süreçlerinde aktif rol oynamasına 
neden olmaya başlamıştır. IT departmanlarının 
karar sürecine dahil edilmesi önemli bir nokta 
haline gelmiştir.”

Orhan Salık 
Gökçelik IT Müdürü

Aydın Güneş 
Çimtaş IT Direktörü
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“ Dijital İk iz Konsepti 
ve Dijital Dönüşüm 
Danışmanlığı 
Hizmetimizle Yol 
Har itası Belir liyoruz”

“Endüstri 4.0 için birbirinden farklı tanımlamalar 
olduğu gibi sizlerle paylaşacağımız son teknoloji 
konsepti Dijital ikiz için de benzer bir durumdan 
bahsedilebilir. Çünkü her çözüm üreticisi 
dijital ikizi tanımlarken yetkinlikleri, çözüm 

üretebildikleri kadarı ile tanımlama yolunu 
seçiyor. Ben olabilecek en geniş kapsamlı 
tanımlamayı yapmaya çalışacağım. Dijital ikiz 
üç ana bileşenden oluşur bunlar; birincisi veri 
kaynakları, bu canlı anlık veri olabileceği gibi 

veri tabanı üzerinden alınan geçmiş veriler de 
olabilir hatta ERP sistemlerinden alınan veriler 
de olabilir, ikincisi birinci ayakta elde edilen tüm 
verilerden anlamlı bir sonuç elde edilmesini 
sağlayan, sürdürülebilirlik ve verimlilik çıktılarını 

Yasin Demirdelen 
Schneider Electric Yazılım Satış Lideri

“ Hangi Ürünle Kar  
Hangi Ürünle Zarar  
Et t iğinizi Görmenizi 
Sağlıyoruz”

“Schneider Elektrik yaklaşık 175 yıllık bir şirket. 
Bugüne kadar vizyonu sayesinde trendi ya 
kendisi yarattı, ya da yönünü trende doğru 
çevirip ilkler içinde yer aldı. Kurulduğundan beri 
trendleri oluşturuyor, endüstriyi şekillendiriyor. 
Şirket Endüstri 1 ve 2 döneminde elektriğin 
önemin farkına varmış. Geleceğin elektrikte 
olduğunu görüp yatırımlarını elektriğe, 
ardından otomasyona çevirmiş. Schneider 
Elektrik 1997 yılında, daha endüstri 4.0 konsepti 
yokken,  Transparent Ready konseptini yarattı. 
Uzaktan erişim, web arayüzleri vs. Bugün 
konuştuğumuz verinin toplanması kavramlarını 
yavaş yavaş sistemlerine entegre etmeye 
başladı. 
Schneider Elektrik  son 3-4 senedir kendini 
Otomasyonda çözüm ve  yazılım şirketi olarak 
konumlandırıyor. OT tarafındaki sistemlerimiz 
değişmeye ve gelişmeye  devam ederken. BT ile 
OT arasındaki entegrasyonu sağlayacak, ERP 

sistemleriyle sahadaki cihazların haberleşmesini 
sağlayacak rakipsiz çözümleri sunuyor. 
Sürdürülebilirlik, , öngörüye dayalı analitikler, 
digital twin, donanım bağımsız entegraston, 
siber güvenlik, tem yedeklilik gibi  bir çok 
farklı çözümü partnerlerimiz ile beraber , farklı 
segmentlerin ihtiyaçlarına göre özelleşmiş 
kütüphanelerle ve fonksiyonlar ile  sağlıyoruz. 
Geçtiğimiz yıllarda Aveva firmasının %60 ını 
satın aldık. Alanında lider bir yazılım şirketi. 
Kendi portföyümüzdeki yazılımları oraya 
aktardık. Aveva bizim için şu anda tamamen 
marka bağımsız yazılım çözümleri sağlıyor.  
Sonuçta birçok farklı marka kullanılıyor 
tesislerde. Ama bütün bu markaların haberleşip 
bir çatı sistem olan Birleşik Operasyon 
Merkazinde gözlemlendiği bir ortam yaratıyoruz. 
Schneider’in sistemlerini 3 ana katmana 
böldük. Haberleşebilen cihazlar, sensörden, 
kontaktörden, hız kontrol cihazlarına kadar 

bütün saha cihazlarımız artık haberleşiyor. 
Kablosuz pilsiz butonumuz, kontaktörümüz 
hepsi haberleşebilir durumda. Ara katmanda 
SCADA ve kontrol yazılımları, bir üst katmanda 
advisorlar ve yazılımlar var. ERP ile haberleşecek 
olan yazılımlar, prediktif analitik yazılımları, 
size öneride bulunacak, makine öğrenmesini 
yapacak, 6 ay boyunca datalarını toplayacak 
ardından sistemi takip edecek, herhangi bir 
anomali gördüğünde sizlere uyarı verebilecek 
sistemler, 3D dizayn yapan sistemler, VR 
gözlüklerle sahada çalışan operatörleri ve teknik 
kadroyu eğitebileceğiniz sistemlere kadar her 
türlü yazılıma sahibiz. Veriyi IT’nin sorgularına 
cevap verebilen, yedekleyebileceğiniz, isterseniz 
merkezi bir veri merkezinde tutabileceğiniz 
noktaya getirdiğinizde artık veri sizin oluyor. 
İşi hangi ürünle ne kadar kar ediyorum, hangi 
ürünle zarar ediyorum noktasına kadar entegre 
hale getirebiliyoruz.”

Moiz Meseri   
Schneider Electrik Endüstri İş Birimi Pazarlama Müdürü

aDevamı sayfa 20’de
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“ Yaptığımız 
Sat ın Almalar la 
Schneider ’ in 
Çehresi Değişiyor ”

“Shneider Electrik dünyada 4 disiplinle biliniyor. 
Birincisi binalar. Akıllı binalarda, otellerde, 
hastanelerde, AVM’lerde iklimlendirme 
sistemleri, elektrik sistemleri, yangın algılama 
sistemleri gibi alanlarda faaliyet gösteriyor. 
Bunun yanında birçok farklı endüstriyle bir 
aradayız. Farklı endüstrilere üretim tarafına 
destek veriyoruz. Makine parkurları, süreç 
parkurları, BT ile OT’nin birleştiği noktalar 
aslında endüstri dediğimiz tarafa karşılık 
geliyor. Enerji tarafında elektrik altyapıları, 
enerji çeşitliliği ve bunun yönetiminde yer 
alıyoruz. Veri merkezi tarafında da aktif bir 
şirketiz. Facebook, Turkcell gibi şirketlerle 
dünyada ve lokalde çalışıyoruz. 

Türkiye’de 6 farklı bölgede 2 fabrikasıyla, 
yaklaşık 2 bine yakın çalışanıyla faaliyet 
gösteren bir şirketiz. Uzun süredir Türkiye’deyiz. 
200’den fazla partnerimiz var. Elektrik 
müteahhitti olan partnerlerimiz var, makine 
üreticisi partnerlerimiz var, proses üreticisi 
partnerlerimiz var. BT ile OT’yi örtüştürebilen, 

işi tamamen yazılım olan entegratör 
şirketlerimiz var. Mekanik otomasyon tarafında 
hem mekaniği yöneten hem sadece yazılımı 
olan, sadece enerji üzerine iş yapan 200’den 
fazla direkt çalıştığımız partnerimiz var. Bir 
de bayiler üzerinden temas ettiğimiz endirekt 
şirketler var. 

Tüm bunların ışığında, globaldeki ve 
Türkiye’deki gücümüzü düşündüğünüzde 
fabrikanızdaki makinelerinizin, 
prosedürlerinizin, çalıştığınız global ve yerel 
şirketlerin hepsinin bir şekilde Scneider 
ile teması vardır. Bugün konuştuğunuz, 
çalıştığınız birçok projede ortak noktamız 
var. Bunları yapan makine üreticilerimiz 
var, entegratörlerimiz var. Bunun haricinde 
Schneider’ın segment yaklaşımı var. Sektörlerin 
ihtiyacını yakından tanımak, sadece tesislerde 
değil, tesis öncesinde yaşanan zorlukları, 
tedarik zinciri halkalarını takip etmek 
Schneider’ın alanı. Segment liderlerimiz tüm 
Schneider disiplinini tek bir noktada toplamayı 

amaçlıyor. Schneider Elektrik yıllardır bu nokta 
operasyonunu sürdürüyor. 

Özellikle son yıllarda yönümüzü tamamen 
yazılım tarafına çevirdik. Bunu yaparken 
donanımdan vazgeçmiş değiliz. Donanımı 
akıllandırmaya, sahadan veri toplayacak 
ürünler üretmeye devam ediyoruz. En basit 
bir sigortadan bile nasıl veri alabileceğinizi 
düşünüyoruz. Temassız, pilsiz ya da kablosuz 
çalışabilen butonları düşünün. Özellikle bu tarz 
projeleri hızlandırabilen donanım tarafından 
asla vazgeçmiyoruz. Yazılım tarafında marka 
bağımsız tüm otomasyon çözümleriyle 
haberleşebilen, ERP noktasında her sisteme 
entegre olabilen, veri tabanını yönetebilen, 
yedeklilik eşliğinde bulutta veya lokalde çalışan 
sistemler kurgulamak için bu konulardaki bütün 
ihtiyaçlarını sağlayabilecek şirketleri bünyemize 
katarak büyüyoruz. Schneider’ın çehresi 
değişiyor ve bunu sıfırdan Ar-Ge ile değil, zaten 
30-40 yıldır bu işi yapan sektörün en önemli 
şirketlerini bünyesine katarak yapıyor.”

Muhterem Çaylı 
Schneider Electric Sistem Entegratörü ve Kanal Müdürü

üreten dijital ikizin beynini oluşturan analizler 
ve model yaklasımıdır,  üçüncüsü ise tüm bu 
verilerin görselleştirilmesi, analizlerin modellerin 
çıktılarının ve anlık durumun izlenebilmesi için 
kullanılan görselleştirme bileşenidir. Tüm bu 
dijital ikiz yapısının temelinde yapay zeka, makina 
öğrenmesi, derin öğrenme, bulut teknolojisi, big 
data, artırılmış gerçeklik ve endüstriyel IOT gibi en 
son teknolojiler yer almaktadır. 
Bu konseptte bizim sunduğumuz çözümün 
kapsamından bahsedecek olursak. Daha yatırım 
kararı alırken işbirliğimiz başlıyor, yatırım 
kararından önce tasarımı yerleşimi nasıl yapmanız 
gerekiyor? Nasıl daha verimli olur? Gibi sorular 
için tüm mekanik elektrik proses tasarımlarını üç 
boyutlu tasarım programımız ile yapabilirsiniz. 
Bu tasarımın analizini yaptığımız simülasyon 
çözümleriyle analiz edebilir, Yatırımın devreye 
almadan önce personel eğitilmlerini üç boyutlu 
simülasyon çözümleri ile verebilirsiniz. 
Tesis kurulumu tamamlandıktan sonra veri 
yönetimi için tesis google’ı olarak bilinen 
dökümanlara ve veriye hızlı erişim sağalayan 
çözümlerden, tüm saha verilerini tutan 

endüstriyel veri tabanlarına ve bulut çözümlerini 
kullanabilirsiniz. Görselleştirme ve bütünsel 
yönetim için ise özellikle birleşik operasyon 
merkezi çözümümüzü öneriyoruz. Bunun ana 
sebebi farklı yazılımlar kullanarak yönettiğimiz 
birçok süreç var, bunların her biri için farklı 
uygulamalar açıp farklı uzmanları çalıştırmamız 
gerekli. Veri yönetimi, döküman yönetimi, ekip 
yönetimi, bakım yönetimi, üretim yönetimi 
gibi birçok  uygulamanın tek bir platformda 
birleştiriyoruz. Bu birleştirme için bir platform 
sunuyoruz size ve geriye neye ihtiyacınız olduğu 
kalıyor.
Örneğin öngörülebilirlik, analitikler hepimizin 
ihtiyacı. Tesisimde arıza oluşmadan o makinenin 
arıza yapacağını analiz edip tahmin edebilmek, 
arıza oluşmadan planlı bakım yapabilmeyi kim 
istemez. Bunu sağlayan çözümü de aynı platforma 
entegre edebiliyoruz. Sitem canlı veri ve geçmişe 
dönük verilerle, farklı koşullara göre ne tepkiler 
vermiş, bu bilgilerini alıp karşılaştırıyor ve size çıktı 
olarak makine son bakımdan sonra x kadar strese 
maruz kaldı, y kadar darbe aldı, geçmişe dönüp 
baktığımda bu modele göre aynı üretim planı 

ile devam edersen 1 hafta içinde makinen arıza 
yapacak. Bu sayede plansız duruşlar yaşanmadan, 
önleyici bakım yapmanıza imkan tanınıyor. 
Bir tesiste otomasyon ve scada sistemleri ile 
sahada operasyonu (OT) yönetiyor ve büyük 
veriyi üretiyoruz.  Son kullanıcıların karşılaştığı 
ana sıkıntılardan biri ise bu büyük data ile 
kaynak yönetim yazılımları yani (IT) ERP 
yazılımları arasındaki entegrasyon. Biz burada da 
kurduğumuz platform ile bu IT-OT yakınsamasında 
köprüyü kuruyor sorunsuz bir entegrasyon 
sağlıyoruz.
Bu konuları görüştüğümüz tesislerde 
yatırımlarda, verilerin depolanmadığı, hatta bazı 
süreçlerin otomasyondan kontrol edilmediğini 
görebiliyoruz. Her tesisin dijital olgunluk seviyesi 
farklı noktada bu yüzden bir dijitalleşme yol 
haritası oluşturabilmek için danışmanlık hizmeti 
sunuyoruz. 
İstanbul merkez ofisimizde birçok yazılım ve 
donanım çözümlerimizi canlı olarak tecrübe 
edebileceğiniz inovasyon merkezimizde sizleri de 
uzmanlarımızın sunumları eşliğinde ağırlamaktan  
çok mutlu oluruz.”

Sayfa 19'dan devama



C e p t o d e v l e t 
Bu hizmet sadece Türkiye'de vardır ve devam edecektir 
Hükümet 2000 yılında 
başlayan 3 yıllık ekonomik is
tikrar programının başarıya 
ulaşması için yeni vergileri yü
rürlüğe koydu ve vergi süresi
ni uzattı. Ek vergi yasasında 
bilişim sektörünü yakından il
gilendiren konu ise 4481 sayı
lı kanunla getirilen özel işlem 
vergisi ve özel iletişim vergile
ri ile bazı kurumların gelirle

rinden genel bütçeye gelir ak
tarma imkanı veren düzenle
menin uygulama süresinin 2 
yıl daha uzatılması. 

Özellikle GSM operatörleri
ni ve GSM kullanıcılarını ya
kından ilgilendiren 2 yıllık 
uzatma telefon faturalarının yi
ne el yakmaya devam edeceği 
anlamına geliyor. Uzatılan ver
giler de dahil olmak üzere 

GSM operatörleri kazançları
nın yaklaşık yüzde 65'ini vergi 
ve katkı payı olarak devlete 
vermeye devam edecekler. 
Yüzde 65 oranının oldukça 
yüksek olduğunu belirten GSM 
operatör yetkilileri böyle bir 
uygulamanın dünyanın hiç bir 
yerinde olmadığını belirttiler. 

Bu arada yasa tasarısının 
TBMM Plan Bütçe Komisyo-

nu'nda görüşülmesi sırasında 
komisyon üyeleri ağırlıklı ola
rak cep telefonunun lüks tüke
tim gibi vergilendirilmesinin 
yanlış olacağını ve cep telefo
nunun iletişimi ne denli kolay
laştırdığını kabul edilmesi ge
rektiğini de belirttiler. 

Geçtiğimiz günlerde yapılan 
Telekomünikasyon Arenası 
toplantısında da süresi uzatılan 

vergiler en fazla tartışılan ko
nular arasındaydı. Turkcell 
Genel Müdürü Cüneyt Türktan 
ekonominin can daman olan 
telekom sektörü ve telekom 
kullanıcıları için yüzde 65'i 
bulan kesinti oranının yeniden 
gözden geçirilmesi gerektiğini 
söyledi. Türktan, dünya ülke
lerine bakıldığında özel işlem 

> Sayfa 3 

Kurumsal iletişimde 
Ericsson'un 
yeni kozu: CPG 
Nisan ayından bu yana 
Ericsson Türkiye'nin kurumsal 
müşterilerine hizmet veren 
CPG Ericsson, cirosunu 2004 
yılında 100 milyon dolara 
çıkarmayı hedefliyor. 
ErİCSSOn Türkiye bünyesindeki kurumsal 
iletişim hizmetleri birimi, kurumsal müşterile
re yönelik daha kaliteli ve kapsamlı hizmet 

> Sayfa 28 

Telekom çözüm 
arıyor 

AB'nin yolu 
projelerden geçiyor 
Ulaştırma Bakanlığı 
Haberleşme Genel Müdürlüğü, 
TÜBİTAK-Bilten ve TBD, 
şirketlerin Avrupa Birliği 
fonlarından en etkin şekilde 
yararlanmaları amacıyla 
harekete geçtiler. 

BThaber' I Ü 293 ve 294. sayılarında yer 
alan, Türkiye 'nin teknoloji alanında da 
Avrupa Birliği kriterlerine uyum göstermesi 

> Sayfa 12 

Alvin Toffler: Tarih 
yeni bir uygarlık 
yaratıyor 

Alvin Toffler, 3. dalgaya 
geçişin hızlanmasının ancak 
okullarda eğitim sisteminin 
yeniden tanımlanmasıyla 
olanaklı kılınacağını belirtti. 

DÜŞÜnÜr ve gelecek bilimci Alvin Toffler, 
Ulusal Kalite Kongresi'nde yaptığı konuşma
da 3. dalga teorisini ve gerçekleşen yönlerini 
irdeledi ve bundan sonrasını resmetti. 
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projeleri bekliyor 

28 Arena bayilerine P ene er-e açtı 

30 Odak: "Artık Baan satışına 
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38 Girişimcilere yenifinans 
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Geçmişte TMOB, Hepsiburada ve Teknosyon gibi kuruluşlarda 
B2B ve B2C alanda farklı yazılım çözümlerinden mobil uygulama 
geliştirmeye kadar çeşitli pozisyonlarda görev yapan Doğan 
Aydın, TurkNet Teknolojiden Sorumlu Genel Müdür Yardımcısı 
(CTO) olarak yeni görevine başladı. Uludağ Üniversitesi Elektronik 
Mühendisliğinden mezun olduktan sonra, İstanbul Teknik 
Üniversitesi’nde bilgisayar bilimlerinde yüksek lisans yapan 
Doğan Aydın, ardından yine İstanbul Teknik Üniversitesi’nde MBA 
eğitimini tamamladı. 2000’lerin başında freelancer geliştirici olarak 
kariyerine başlayan Aydın, kariyerine 2006’da Turkticaret.net’te 
yazılım geliştiricisi olarak devam etti. Netaş’ta telekomünikasyon 
sektörü üzerine farklı gömülü ve uygulama seviyesinde projelerde 
yazılım geliştirme süreçleri içinde yer alan Aydın, 2011’de 
çalışmaya başladığı TMOB’da birçok büyük firmanın mobil 
uygulama ihtiyaçlarını hayata geçirecek ekibin teknoloji tarafında 
sorumluluğunu aldı. 2013’de Hepsiburada mobil ekibinin kurulması 
ve Hepsiburada’nın kendi uygulamalarının geliştirmesine liderlik 
eden Aydın, 2017’de Teknasyon’da CTO olarak görev alarak, B2C ve 
B2B alanlarında farklı ürünleri hayata geçirdi.

Bayer Türkiye’den yurt dışına iki atama

Yemeksepeti’nde yeni görevlendirme

TurkNet’in yeni CTO’su 
Doğan Aydın oldu

Odeabank’ta üst düzey atamalar 

Bilecik, Teklos AŞ’nin Satış ve Pazarlama 
Genel Müdür Yardımcısı oldu

Odeabank’ta Yönetim Kurulu kararıyla bankanın bireysel bankacılık 
organizasyon yapısında değişikliğe gidildi ve bireysel bankacılık 
bölümü, Bireysel Bankacılık ve Özel Bankacılık hizmetleri olarak 
ikiye ayrıldı. Böylece bireysel bankacılık operasyonları iki ayrı 
genel müdür yardımcılığı altında yürütülecek. Odeabank Bireysel 
Bankacılık Genel Müdür Yardımcılığına Gürcan Kırmızı atanırken, 
bugüne kadar Bireysel Bankacılık Genel Müdür Yardımcılığını 
üstlenen Cem Muratoğlu da Özel Bankacılıktan Sorumlu Genel 
Müdür Yardımcısı olarak görevine devam edecek.

Index Grup’un lojistik alanında faaliyet gösteren şirketi Teklos AŞ, Satış 
ve Pazarlama Genel Müdür Yardımcısını Bahadır Bilecik olarak belirledi. 
Bilecik, Teklos AŞ’de özellikle e-ticaretin büyümesiyle öne çıkan lojistik 
alanında yeni iş modelleri geliştirmekten sorumlu olacak. Bahadır Bilecik, 
2002’de Niğde Üniversitesi Elektrik-Elektronik Mühendisliği bölümünden 
mezun oldu ve 2003’de İndeks AŞ’de Perakende Satış Grubu Müşteri 
Temsilcisi olarak çalışmaya başladı. 2005-2007 arasında da İndeks AŞ’de 
OEM Pazarlama Grubu Kanal Yöneticiliği yaptı. 2007’de yine İndeks AŞ’de 
Aratoptan Satış Yöneticisi, 2009’da ise Anadolu Yaygın Satış Grubu’nda 
Satış Yöneticisi olarak görev alan, 2012 Eylül – 2014 Mart döneminde Index 
Grup şirketlerinden Neotech AŞ’de Satış Müdürü olarak çalışan Bilecik, Mart 
2014’te Index Grup şirketlerinden Datagate AŞ’de Satış Müdürü görevini 
üstlendi. 1 Kasım 2019 – 14 Kasım 2022 arasında Datagate AŞ’de Satıştan 
Sorumlu Genel Müdür Yardımcısı olarak görev alan Bilecik, kariyerine Teklos 
AŞ’de Satış ve Pazarlama Genel Müdür Yardımcısı olarak devam ediyor.

Bayer Türkiye’den yurt dışına iki 
atama gerçekleşti. Bayer Tarım 
Ürünleri Türkiye ve Ortadoğu 
Ticari Mükemmellik ve Satış 
Operasyonları Lideri olarak 
çalışan Onur Demir Almanya’ya 
Global Ticari Yetkinlik Lideri 
olarak atandı. Pazarlama 
Servisleri Müdürü Kübra Demir ise 
İspanya’da yerleşik olarak Akdeniz 
Bölgesi Satış Verimliliği Müdürü 
oldu. FMCG, Geleneksel ve Modern 
Kanal Satış Yönetimi, Ticari 
Pazarlama, Satış Mükemmeliyeti, 
CRM ve Satış Operasyonları 

alanlarında uzmanlıkları bulunan 
ve işletme yüksek lisansını 
UCLA Anderson School of 
Management’ta tamamlayan Onur 
Demir; 5 yıllık Bayer deneyimi ile 
görevini Almanya’da yürütecek. 
Lisans ve yüksek lisansını İTÜ 
Kimya Bölümü’nde tamamlayan 
Kübra Demir ise Bayer’deki 
Marka ve Pazarlama İletişimi, 
Dijital Tarım, Kampanya ve Proje 
Yönetimi ile Müşteri Hizmetleri 
alanındaki 9 yıllık deneyimini 
İspanya’da satış alanına 
taşıyacak.

Arda Ecevit, Yemeksepeti Strateji ve Dönüşümden Sorumlu Genel Müdür 
Yardımcısı (CSTO) olarak atandı. Yemeksepeti CEO’su Mert Baki’ye bağlı 
çalışacak olan Arda Ecevit, Yemeksepeti’ne katılmadan önce son olarak, 
uluslararası strateji danışmanlığı şirketi Bain & Company’nin liderlik 
ekibinde görev alıyordu. Özel sektörün yanı sıra Türkiye ve yurt dışında 
kamu sektöründe de bilişim, teknoloji ve hizmet sektörlerine yönelik 
strateji geliştirme ve dönüşüm programı yapılandırma tecrübeleri 
bulunan Arda Ecevit, Bilkent Üniversitesi Endüstri Mühendisliği 

2008 mezunu ve Koç Üniversitesi İşletme yüksek lisans derecesine 
sahip. Danışmanlık kariyeri boyunca Türkiye, Avrupa ve Ortadoğu’da 
telekom, teknoloji, perakende ve tüketici ürünleri sektörlerinin önde 
gelen oyuncuları ve özel sermaye şirketleri ile gerçekleştirilen stratejik 
dönüşüm programlarına liderlik eden Ecevit; stratejik planlama, 
kurumsal strateji, büyüme stratejisi, pazara giriş stratejisi, birleşme ve 
satın almalar, müşteri deneyimi yönetimi, dijital dönüşüm, operasyonel 
ve organizasyonel dönüşüm alanlarında derin uzmanlığa sahip.
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Türkiye'nin Operatör Bağımsız Veri Merkezi

YEO Teknoloji’de CTO 
Dr. Alper Baykut oldu

Xerox’ta Bruno, Başkan ve 
Operasyon Direktörü olarak atandı 
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YEO Teknoloji’de Teknolojiden Sorumlu Başkanlık (CTO) 
görevine, elektrikli araçlar ve enerji depolama sistemleri 
konusunda uzman isimlerden olan Dr. Alper Baykut getirildi. 
Baykut ile YEO Teknoloji, enerji depolama sistemleri 
üretimi ve Ar-Ge’si konusundaki faaliyetlerine hız katacak. 
Baykut, Boğaziçi Üniversitesi’nde Endüstri ve Bilgisayar 
Mühendisliklerini Çift Ana Dal Mühendislik derecesi ile 
1992’de bitirdi. Doktora çalışmaları ile Arçelik Ar-Ge’deki iş 
hayatını (1992-2012) beraber yürüterek gömülü sistemler 
konusunda uzmanlaştı. DMA firmasında elektrikli araçlarda 
kullanılan elektronik kartların hem yazılımı hem donanımı 
konusunda kurduğu ekipleri yöneten Baykut, DMA’daki 
CTO’luk görevine paralel olarak Çin'deki tedarik zinciri 
yönetimi için kurulan CADMA şirketinde de CTO olarak 
görev aldı. Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı adına elektrikli 
araçlarla ilgili üç kümelenme çalışmasında koordinatörlük 
görevini üstlenen Baykut, İTÜ Rektör Danışmanlığı 
süresince Elektrikli Araçlar Sinerji Merkezi kurulumu 
ve üniversite-sanayi işbirliği konularında çalıştı. YEO 
Teknoloji’de CTO olarak göreve başlayan Baykut, Ar-Ge ve 
Ürün Geliştirme faaliyetlerini yönlendirecek.

Xerox Holdings Corporation, John 
Bruno'nun Başkan ve Operasyon 
Direktörü olarak atandığını duyurdu. 
Bruno, Steven Bandrowczak'ın bu yılın 
başlarında İcra Kurulu Başkanlığı’na 
terfi edilmesinin ardından ekibe katıldı. 
Bruno yeni görevinde, şirketin küresel 
stratejisini şekillendirmek için CEO ve 
liderlik ekibiyle işbirliğinin yanında, 
şirket performansını iyileştirmek 
için işletme modeli geliştirmeden, 
küresel teklifleri, hizmet sunumunu, 
pazarlamayı, üretimi, tedarik zincirini, 
tedariki, bilgi teknolojisini ve Xerox'un 
BT hizmetleri iş birimini denetlemekten 
sorumlu olacak. Bruno 30 yıllık kariyeri 
boyunca NCR Corporation, United 

Parcel Service, Cisco Systems, Merrill Lynch ve Goldman Sachs ile diğer 
firmalar arasında üst düzey liderlik pozisyonlarında görev yaptı. Bruno, 
Veri ve Analitik Hizmetleri'nde Operasyon Direktörü ve İcra Kurulu Başkanı 
olarak görev yaptığı Aon'da yedi yıl geçirdikten sonra Xerox'a geldi. 
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İş Geliştirme ve Satış Müdürü
Abdurrahman Koyuncu

Ankara İş Geliştirme ve Satış Sorumlusu
Nurşen Lale Usta

BThaber Genel Müdürü
Özlem Unan

Yeni haftadan merhaba, 
Bilişim Zirvesi ’22 geride kaldı, 
bir kez daha alnımızın akıyla özel 
sektörü ve kamuyu, yerli ve yabancı 
isimleri katılımcılarla buluşturduk. 
Bildiğin üzere, kısa bir mola sonrası 
bu sefer 2023 için çalışmaya 
başlayacağız. Ama 2022’ye dair tüm 
detayları her zamanki gibi BThaber 
gazetemizden okuyabileceksin. 
Böylece gelelim gündemime… 
Dijitale dair kapsamlı global 
raporlardan biri olan We Are Social 
2022 4. Çeyrek raporu yayımlandı. 
280 sayfalık raporda dijital 
dünyanın 2022 verileri ve kullanıcı 
davranışlarına dair içgörüler 
de yer aldı. IQUEEM Kurucusu 
Berkun Meral, “Rapor sadece 
veri sunmakla kalmayıp; tüketici 
davranışlarını yorumlamaya ve 
trendleri belirlemeye de yardımcı 
oluyor”  demiş. Berkun Meral, kallavi 
rapordan öne çıkan başlıkları da 
paylaşmış. Dünya nüfusu 8 milyarı 
geçmeye yaklaşırken; küresel mobil 
kullanıcıları 5,48 milyara ulaştı ve 
bugün kullanılan cep telefonlarının 
neredeyse 5'te 4'ü akıllı telefonlar. 
İnternet kullanıcıları ise Ekim 
2022'de 5,07 milyara ulaştı. İnterneti 
kullanma motivasyonu pandemi 
öncesi döneme göre çok değişmedi 
ama kullanıcılar artık daha seçici ve 
planlılar. Bu da pazarlamacılar için 
izlenmesi gereken ipuçları demek. 
Sosyal medya platformlarında 
zaman ve para harcamaya devam 
ediyoruz ve YouTube, harcanan 
ortalama süreyle yeniden 
birinci sırada. TikTok bu başlıkta 
ikinci sıraya gerilerken, tüketici 
harcamalarında ise birinci. Cep 
telefonları internet faaliyetlerimizin 
giderek daha büyük bölümünü 
oluşturuyor ve mobil veri trafiği 

sürekli artıyor. 5G teknolojisinin 
hayata geçmesi de daha yüksek bant 
genişliğine sahip içeriğe daha iyi 
erişim sağlayan daha hızlı bağlantı 
gücüyle dünya çapında mobil veri 
tüketiminin artmasında rol oynuyor. 
Ülke bazında mobil internet 
bağlantı hızında ise Türkiye’nin 
global ortalamanın altında olduğu 
görülüyor. 
Pazarlama teknolojileri şirketi Hopi, 
ünlü rap sanatçısı Tepki ve Grafiti 
sanatçısı Highero imzası taşıyan 
“7-Bites”  NFT isimli koleksiyonunun 
satışından elde ettiği geliri, teknoloji 
alanında kadın varlığını artırmak 
ve bu alanda uzmanlar yetiştirmek 
amacıyla hareket eden Teknolojide 
Kadın Derneği’ne bağışlamış. 
Dernek de bu bağış ile Türkiye’nin 
her bölgesinden lise öğrencisi 
100 kız çocuğuna 8 farklı branşta 
eğitim verecek ve kız çocuklarının 
teknoloji sektörüne ilgisinin, 
uzun vadede sektördeki kadın 
istihdamının artırılmasına katkı 
sağlayacak. Hopi Ürün Yönetimi, 
Pazarlama ve CRM’den Sorumlu 
Genel Müdür Yardımcısı Gül Sağır 
Aydın, “Ajansımız Youth Works’ün 
desteği ile hayat bulan “7-Bites”  
NFT koleksiyonumuz, sadece 
teknolojiyi merkeze aldığımız bir 
proje olmanın ötesinde teknolojide 
kadın varlığını artırma hedefi ile 
toplumsal faydaya odaklandığımız 
bir kurumsal sosyal sorumluluk 
projesine dönüştü. 2023 yılında bizi 
teknoloji ve kadını merkezine almış 
daha pek çok projede göreceksiniz”  
demiş. Teknolojide Kadın Derneği 
Kurucu Yönetim Kurulu Başkanı 
Zehra Öney ise “Hopi un liderliğinde; 
yetkinlik değişimi ve adaptasyonuna 
daha erken yaşlarda farkındalık 
kazanılması, teknolojide kadın 

sayısının artırılması ve gelecekte 
bu alana yönelimi sağlamak üzere 
yola çıktık. Teknolojide insan 
kaynağına yatırımların artmasını 
temenni ediyoruz”  demiş. Başvuru 
linki https://www.teknolojidekadin.
org/project/genc-kariyer-egitim-
programi/ 
Gençler çok verimli, umut ve gurur 
verici çalışmalara imza atıyor. Misal, 
Farklı yaş grupları için eğitici 
ve deneyim odaklı programlar 
tasarlayan Genç Başarı Eğitim 
Vakfı’nın Kültür ve Turizm Bakanlığı 
iş birliğiyle, Gelecek Gençlerin 
Kültür Endüstrileri Destek Programı 
kapsamında hayata geçirdiği Kültür 
Odaklı Yenilikçi Genç Girişimciliği 
projesine başvurular başlamış. 
Projede öğrenciler dijital eğitim 
platformu aracılığıyla kendi 
illeri özelinde kültürel miras ve 
değerlerini tanıyacak. 15 Ocak 2023 
tarihine kadar, info@gencbasari.
org adresi üzerinden İstanbul, İzmir, 
Bursa, Konya ve Şanlıurfa illerinde 
yaşayan 16-18 yaşlarındaki tüm lise 
öğrencilerinin başvurularına açık 
olan Kültür Odaklı Yenilikçi Genç 
Girişimciliği projesine beş ilden 
toplam 300 öğrencinin katılması 
hedefleniyor. 12 ay sürmesi 
planlanan program kapsamında 
kültür odaklı girişimcilik, no-code 
gibi alanlarda eğitim alma fırsatı 
yakalayacak olan katılımcılar, 
aldıkları eğitimlerin ardından 
girişimcilik fikirlerini ortaya koyacak.   
Siemens Türkiye ise Siemens 
Xcelerator portföyünden dijital 
tasarım yazılımları, proje bazlı 
müfredat ve eğitimleri Türkiye'deki 
meslek okulu eğitimcilerine 
ulaştırmak için Millî Eğitim Bakanlığı 
ve bölgesel ortağı Ayata Yazılım ile iş 
birliğine gitmiş. Siemens Xcelerator 

yazılım ve hizmet portföyündeki 
tasarım, analiz ve üretime yönelik 
Solid Edge® yazılımı, Mesleki ve 
Teknik Eğitim Genel Müdürlüğü'ne 
bağlı 2 bin 410 okula ve buna 
karşılık 2 milyonu aşkın öğrenciye 
ücretsiz olarak sunulacak. Proje ile 
aynı zamanda bu okullarda hizmet 
veren 123 bin 491 öğretmene 
ulaşılacak.
TürkTraktör, “Filizlerin Mucizeleri 
Teknoloji ve İnovasyon”  projesi 
kapsamında traktör ve iş makineleri 
alanında yaratıcı fikirleri ortaya 
çıkarmak üzere Türkiye Girişimcilik 
Vakfı (GİRVAK) ile birlikte farkındalık 
serisi ve Ideathon düzenliyor. 
Üniversitelerin STEM-A (Bilim, 
Teknoloji, Mühendislik, Matematik 
ve Sanat) bölümleri öğrencileri ya 
da bu bölümlerden en fazla 2 yıl 
önce mezun olanların başvurabildiği 
program kapsamında katılımcılara 
özel eğitimlerin yanı sıra iş 
modellerini geliştirmelerine yönelik 
mentorluk desteği de verilecek. 
Tarımı ve şehirleri dönüştürecek 
fikirlere sahip gençleri bulmayı 
hedefleyen programa başvurular 
turktraktorseed.com.tr sitesinden 2 
Aralık’a kadar sürecek.  
Başarı haberlerine gelelim… 
Sermaye piyasaları ve finans 
sektörünün saygın ödüllerinden biri 
olan “Bonds, Loans & Sukuk Turkey 
Awards”  sahiplerini bulmuş. Hitit 
de Mart ayında gerçekleştirdiği 431 
milyon TL büyüklüğündeki halka 
arzıyla, “Yılın En Başarılı Halka Arzı”  
kategorisinde gümüş ödüle layık 
görülmüş. Türkiye Finans’ın “Müşteri 
İletişim Merkezi”, Turkey Call Center 
Awards 2022’de “En İyi İletişim 
Merkezi”  ödülünü almış. 

Yeni haftada yine burada olalım,  
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WEEKLY 
INFORMATION 
TECHNOLOGY AND 
ECONOMY 
NEWSPAPER

With the introduction of the concept of 
Industry 4.0 into our lives, the digital 
transformation efforts of institutions 
and organizations continue to gain 
momentum. With these studies, 
which carry traditional IT studies to a 
different dimension and where their 
convergence with automation systems 
comes to the fore, new gains in 
corporate efficiency will be achieved. 
In short, all industries will be reshaped. 
Examples of these studies have even 
begun to emerge.

BThaber Roundtable Meeting titled 
“Industries of the Future”, which was 

held to talk about new visions and 
strategies on this subject, was held 
in Bursa on October 13, under the 
moderation of BThaber Publication 
Coordinator Ayhan Sevgi. In this 
event sponsored by Schneider, the 
participants exchanged views on 
the integration of information and 
automation systems.

Participating Managers
- Aydın Güneş - Çimtaş IT Director 
- Emrah Kara - SKT Diniz Holding 

IT Manager 
- Fatih Kaytancı - BenoPlast Group 

CIO

- Fatih Okçu - Seyhanlar IT 
Manager

- Hasan Demir - Penguen Gıda IT 
Manager

- Moiz Meseri  - Schneider Electrik 
Industry Business Unit Marketing 
Manager

- Muhterem Çaylı - Schneider 
Electric System Integrator and 
Channel Manager 

- Murat Yonar - May Tohumculuk IT 
Manager

- Mustafa Rollas - Bursa 
 Eczacılar Kooperatifi IT 

Infrastructure and Operations 
Manager 

- Onur Türkkan – Orhan Holding 
Global IT and System 

 Manager
- Orhan Salık - Gökçelik IT 
 Manager
- Özgür Korkmaz - Uludağ İçecek 

IT Manager
- Selim Emre Bora - Ünver Group 

IT Manager
- Sezer Selim - Çilek Mobilya 

Assistant General Manager 
Responsible for R&D and IT

- Tuncay Kartal - Korteks IT 
Manager

- Yasin Demirdelen - Schneider 
Electric Software Sales Leader

CxO ROUNDTABLE MEETING: 
“ Industries of the Future”

TÜBİTAK President Prof. Dr. 
Hasan Mandal was elected as 
the chairperson of the World 
Association of Industrial 
and Technological Research 
Organizations (WAITRO), which 
has more than 100 members from 
more than 50 countries. Mandal, 
who will serve as the ‘President’ 
for two years, took over from HRH 
Princess Sumata bint El Hassan, 
President of the Jordan Royal 
Scientific Society (RSS), who has 
been the president since 2019.

The ‘2022 Summit’ of the 
World Association of Industrial 
and Technological Research 
Organizations (WAITRO), which 
aims to facilitate the exchange of 
ideas, information and experience 
among its member organizations 
and to ensure the coordination 

of technological research at 
the regional and international 
level, was held in Cape Town / 
South Africa on 14-15 November. 
More than 100 representatives 
from research and technology 
institutions, universities, 
multilateral organizations, SMEs, 
public institutions and NGOs 
participated to the summit. 
Participants had the opportunity to 
become members of the WAITRO 
Sustainable Development Working 
Groups, participate in panel 
sessions and workshops, and come 
together with other researchers 
and entrepreneurs to develop 
cooperation. Elections for the 
Board of Directors were held during 
the General Assembly meeting 
held on 16 November. TÜBİTAK 
President Prof. Dr. Hasan Mandal 
was elected as the chairperson 

of WAITRO, which has more than 
100 members from more than 
50 countries, and the WAITRO 
Board of Directors, and achieved 
an important success in the 
international arena for our country.

Fight with climate change 
and global challenges will be 
addressed effectively
Attending the WAITRO General 
Assembly Meeting online, 
Prof. Dr. Hasan Mandal stated 
that TÜBİTAK, in its 59th year, 
supports the strategic approach 
of co-development and co-
achievement to overcome all 
dynamic challenges, including 
green transformation and climate 
change. Prof. Mandal said that: 
“This target has been enriched with 
new initiatives and collaborations, 
including our priorities aligned with 

our 2053 net zero emission target. 
Beyond our support to the R&D 
and innovation ecosystem, there 
are more than 5000 researchers 
working to increase impact in 
strategic areas at our centers and 
institutes. In the near future, a new 
research institute on ‘Clean Energy, 
Climate Change and Sustainability’ 
will also be established. WAITRO 
has a critical role in strengthening 
member organizations and 
facilitating cooperation. Our 
WAITRO Presidency vision, which 
takes our relations with WAITRO to 
the next level, will include focusing 
on opportunities for sustainable 
development while effectively 
addressing climate change and 
global challenges. We are ready 
to drive the future of WAITRO by 
advancing the mission and vision 
in teamwork.”

Prof. Dr. Hasan Mandal was elected as the 
President of WAITRO
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Anadolu Isuzu signed a protocol with 
ULAK Communications, which stands 
out in the field of mobile broadband 
communication technologies, 
for its innovative project focused 
on connected vehicles. Tuncay 
Özilhan, Chairperson of Anadolu 
Group, and Chairperson of ULAK 
Communications Board of Directors, 
Dr. Celal Sami Tüfekci, Anadolu Isuzu 
General Manager Tuğrul Arıkan, 
ULAK Communications General 
Manager Zafer Orhan and senior 
executives of both companies 
attended.

The developed smart transportation 
systems make life and mobility 
sustainable for big cities by 
providing communication between 

vehicles and vehicles, buildings, 
systems, pedestrians and objects. 
Anadolu Isuzu will make available 
data from more than 20 different 
fields to the use of cities and 
residents with its vehicles to be 
equipped with communication 
systems, which are a part of smart 
transportation.

The first phase will be completed 
within 18 months
Within the scope of the project to be 
developed, communication between 
vehicles and people, other vehicles 
and infrastructure systems will be 
ensured through high technology; 
the information obtained will be 
made available to drivers and fleets 
in a useful way. The first phase of 

the project will be completed within 
18 months. Zafer Orhan, General 
Manager of ULAK Communications, 
said:

“Our goal is to provide 
communication in a sustainable, 
end-to-end and secure way by 
making use of domestic and national 
opportunities. We contribute to 
our country with our innovative, 
dynamic and R&D-based solutions. 
Our projects for Intelligent 
Transportation Systems (AUS), which 
will be included in our lives with 5G, 
continue. With our solutions for V2X 
(Vehicle-to-Everything) technologies, 
we aim to make transportation safer, 
more comfortable and efficient. 
The technology move towards the 

domestic and national realization 
of both mobile communication 
infrastructures and vehicle 
production in our country creates 
an important opportunity for V2X 
technology, which will concern both 
sectors and will provide a great 
transformation.”

Anadolu Isuzu General Manager 
Tuğrul Arıkan said: “With the 
cooperation projects we have 
implemented, we carry out 
many studies, especially with 
local startups, universities and 
relevant public institutions. In 
this direction, we are starting a 
valuable cooperation with ULAK 
Communications for both our 
company and our country.”

Offering end-to-end technology 
software and solutions for 
companies operating in different 
sectors, Akead celebrated its 
20th anniversary with an event 
attended by domestic and 
international business partners. 
Founded by Turkish entrepreneurs 
in Strasbourg, France in 2002, 
Akead helps both local and global 
companies achieve a functional 
management approach, make 
the right business plans and gain 
competitive advantage with the 
software solutions it develops. 
Akead ERP, Akead BS and Akead 
POS software of Akead, which 
moved its headquarters to İstanbul 
in 2008 and entered the Turkish 
market, works in 5 different 
languages, namely Turkish, French, 
German, English, Dutch, and is 
actively used in 12 countries. 
Akead Co-Founder and CEO Murat 
Balta moves Akead’s headquarters 

to Turkey and settles in İstanbul. 
The other founding partners of the 
company, Murat Güldal and Erdal 
Pınar, manage the company’s 
overseas operations through 
France. Today, Akead is active 
in the African region as well as 
European countries. Noting that 
Akead is the most used Turkish 
software in Europe, Murat Balta 
underlines that business partners 
are one of the most important 
factors in this success. Stating 
that they carry out all their work 
through their business partners, 
Murat Balta said:

“Akead software appeals to all 
sectors. However, we are mainly 
involved in the food, production, 
textile, service, distribution and 
retail sectors. We do not sell 
directly and work with partners 
who are specialized in their fields. 
We integrate our software with 

their different solutions and 
services. Our dealers have already 
created different synergies among 
themselves. We are trying to 
support our dealers with all our 
strength. This makes us a very big 
family.”

Akead, which is preparing to 
move its software to the cloud 
environment, places its dealers 
at the center of the business at 
this point. Emphasizing that the 
dealers will come to a position 
where they can create more 
added value, Murat Güldal said: 
“Dealer is in a position that creates 
added value rather than selling 
products. Our client already sees 
us as a consultant. In the past, 
they used to look at us as software 
developers, now customers 
come to us saying, “ I have such 
a project, how can I manage it, 
what do you recommend?”. This is 

how our function changed. As the 
market has already changed in this 
direction, our dealers will follow a 
more value-added strategy.”

Akead carries out one aspect of its 
work on digital transformation 
and Industry 4.0 through the 
company IQ Vizyon, of which 
it is the founder and investor. 
Erdal Pınar, who we asked if new 
investments like this were on 
the agenda, gave the following 
information:

“We are also investors. Here is how 
we look at investment. Just like 
we did in IQ Vision, if we are going 
to make progress in a process, if 
we are going to produce an added 
value, business partnership or 
such investments may come to the 
fore. However, this investment can 
only be with companies that can 
match our vision.”

Collaboration for smart transportation 
systems of the future

Akead grows with its ecosystem of partners
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